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1.  Boží plán je pro Most tajemstvím 

Bible učí: 

1 Na počátku stvořil Bůh nebe a zemi. (Genesis 1:1, NKJV v celém textu, pokud není uvedeno 
jinak) 

Ale proč? 

Jaký je smysl života? 

V průběhu věků lidé přemýšleli, zda na Zemi existuje nějaký účel. 

A pokud existuje, co to je? 

Za předpokladu, že existuje Bůh, proč něco udělal? 

Proč Bůh stvořil lidi? Proč tě Bůh stvořil? 

Má tvůj život nějaký smysl? 

Různé kultury a různá náboženství mají své názory. Jsou ale v souladu s Biblí? 

Co je pravda? 

Část pravdy je, že Boží plán je pro většinu záhad. Všimněte si něčeho, co o tom Bible učí: 

25 Tomu, který vás může upevnit podle mého evangelia a kázání Ježíše Krista, podle zjevení 
tajemství, které je utajeno od počátku světa, 26 ale nyní zjevený a skrze prorocká Písma známý 
všem národům podle přikázání věčného Boha k poslušnosti víře – 27 Bohu, jedinému moudrému, 
buď sláva navěky skrze Ježíše Krista. Amen. (Římanům 16:25–27 ) 

Bible vypráví o tajemství, které bylo od počátku světa uchováváno v tajnosti, ale je zjeveno v prorockých 
písmech – „slovo pravdy“ (2. Timoteovi 2:15; Jakub 1:18). 

Bible se zmiňuje o mnoha tajemstvích, jako je tajemství Božího království (Marek 4:11), tajemství milosti 
(Efezským 3:1-5), tajemství víry (1 Timoteovi 3:9), tajemství manželského vztahu (Efezským 5:28-33), 
tajemství nezákonnosti (2. Tesalonickým 2:7), tajemství zmrtvýchvstání (1. Korintským 15:51-54), 
tajemství Krista (Efezským 3:4) tajemství Otce (Koloským 2:2), tajemství Boha (Koloským 2:2; Zjevení 
10:7) a dokonce tajemství Velkého Babylónu (Zjevení 17:5). Tato kniha je napsána pro ty, kteří se 
zajímají o pravdu, „aby měli veškeré bohatství, které přináší jistota k porozumění poznání Božího 
tajemství“ (Koloským 2:2, NET). 

Ačkoli to může být pro mnohé překvapením, všichni tři autoři synoptických evangelií zaznamenali, že 

Ježíš nemluvil v podobenstvích, aby lidé lépe rozuměli. Zaznamenali, že Ježíš řekl, že mluvil v 



podobenstvích, aby v tomto věku zůstal tajemství Božího království pro mnohé neznámé (Matouš 13:11; 

Marek 4:11-12 ; Lukáš 8:10). 

Apoštol Pavel napsal, že věrní služebníci jsou „správci Božích tajemství“ (1. Korintským 4:1; srov. 13:2), 
kteří mají „mluvit pravdu v lásce“ (Efezským 4:15). 

Máte zájem dozvědět se více o mnoha tajemstvích, o kterých Bible vypráví? 

Chcete vědět, proč Bůh něco stvořil? 

Chtěli byste vědět, proč vás Bůh stvořil? 

Ano, mnozí mají své vlastní nápady. 

Existuje způsob, jak to opravdu vědět? 

Ti, kteří jsou ochotni věřit Bibli více než lidské tradice, mohou vědět. 

Protože však mnohé i ty nejzákladnější aspekty Božího plánu jsou pro většinu záhadou, věnujte prosím 
čas přečtení celé knihy a podle libosti si vyhledejte některé z písem, které jsou právě citovány (na rozdíl 
od toho, aby byly plně citováno) pro ještě podrobnější vysvětlení. 

Tajemství mohou být odhalena pochopením prorockých písem pro ty, kdo jsou poslušní ve víře. 

Přesto nebyly v tomto věku známy všem, pouze těm, kteří se nyní nazývají: 

11 ... „Je vám dáno znát tajemství Božího království; ale těm, kdo jsou venku, všechno přichází v 
podobenstvích“ (Marek 4:11) 

25Nepřeji si totiž, bratří, abyste neznali toto tajemství, abyste nebyli moudří ve svém vlastním 
mínění, že k Izraeli došlo zčásti k slepotě, dokud nepřijde plnost pohanů. (Římanům 11: 25) 

7 My však mluvíme o Boží moudrosti v tajemství, o skryté moudrosti, kterou Bůh před věky 
ustanovil k naší slávě, (1 Kor 2:7) 

Chcete-li se konkrétněji o „tajemství Božího království“ a „tajemství evangelia“ (Efezským 6:19), můžete 
také podívat na naši bezplatnou brožuru Evangelium království Božího, která je k dispozici na ccog.org ve 
100 různé jazyky . Pokud jde o „plnost pohanů“, prohlédněte si bezplatnou knihu Univerzální nabídka 
spásy, Apokatastasis: Může Bůh zachránit ztracené v nadcházejícím věku? Stovky písem odhalují Boží 
plán spasení , který je také dostupný online na www.ccog.org. 

Apoštol Pavel napsal: 

8 Mně, který jsem menší než nejmenší ze všech svatých, byla dána tato milost, abych mezi 
pohany hlásal nevyzpytatelné bohatství Kristovo, 9 a aby všichni viděli, jaké je společenství 
tajemství, které od počátek věků je skryt v Bohu, který stvořil všechny věci skrze Ježíše Krista; 10 

aby nyní církev dala poznat knížatství a mocnosti v nebesích rozličnou Boží moudrost, 11 podle 



věčného záměru, který vykonal v Kristu Ježíši, našem Pánu, 12 v němž máme smělost a odvahu. 
přístup s důvěrou skrze víru v Něho. (Efezským 3:8–12) 

25 ... Stal jsem se služebníkem podle Boží správy, která mi byla dána pro vás, abych naplnil slovo 
Boží, 26 tajemství, které bylo skryto od věků a od pokolení, ale nyní bylo zjeveno jeho svatým. 27 

Těm chtěl Bůh dát poznat, jaké je bohatství slávy tohoto tajemství mezi pohany: kterým je 
Kristus ve vás, naděje slávy. (Kolosanům 1:25–27) 

Existuje mnoho „bohatství“, která jsou „nevyzkoumatelná“ bez Božího slova. Jsou to v podstatě biblická 
tajemství, která byla dlouho skryta. 

Ve 2. století psal biskup/pastor Polykarp ze Smyrny o „prorockém tajemství příchodu Krista“ (Polykarp, 
Fragmenty od Viktora z Capuy. Přeložil Stephen C. Carlson, 2006; podrobnosti o tajemstvích týkajících se 
Jeho příchodu mohou být najdete v bezplatné online knize dostupné na www.ccog.org s názvem: Důkaz 
Ježíš je Mesiáš ). 

Také ve 2. století biskupové/pastorové Ignác a Melito napsali, že služba rozumí různým tajemstvím 
písem (např. Ignácova epištola Efezským ; Melitova Homilie o velikonocích ). 

Ježíš a apoštolové vysvětlili některá z těchto tajemství těm, kteří se stali ranými křesťany. My v 
Pokračující Boží církvi se o to nyní snažíme pro ty, kteří jsou ochotni se dívat. 

Přirozenost Boha 

Když trochu porozumíme povaze Boha, pomůže nám to lépe porozumět tajemstvím Jeho plánu. 

Bible učí „Bůh je láska“ (1 Jan 4:16), „Bůh je Duch“ (Jan 4:24), „Jahve je dobrý“ (Nahum 1:7, World 
English Bible) , všemocný (Jeremiáš 32 :17,27), vševědoucí (Izajáš 46:9-10) a že je věčný (Izajáš 57:15). 

Apoštol Pavel napsal: 

7 V něm máme vykoupení skrze jeho krev, odpuštění hříchů, podle bohatství své milosti , 8 kterou 

nás rozhojnil ve vší moudrosti a opatrnosti, 9 když nám dal poznat tajemství své vůle podle Jeho 

dobré zalíbení, které si zamýšlel v sobě, 10 aby v dispensaci plnosti časů shromáždil v jedno 

všechny věci v Kristu, jak na nebi, tak na zemi – v Něm. (Efezským 1:7–10) 

Všimněte si, že Boží vůle je pro většinu (těm, kteří nejsou nyní povoláni) tajemstvím, v podstatě až do 
dispensace plnosti časů – která pro většinu přijde po prorokovaném vzkříšení. 

Přesto Bůh již dávno stanovil aspekty svého plánu: 

11 Rada Hospodinova trvá navěky, plány jeho srdce po všechna pokolení. (Žalm 33:11) 

18 věděli jste, že jste nebyli vykoupeni porušitelnými věcmi, jako je stříbro nebo zlato, ze svého 
bezcílného chování, které jste obdrželi od svých otců, 19 ale drahocennou krví Kristovou jako 
beránka bez vady a bez poskvrny. 20 On byl vskutku předurčen před založením světa, ale zjevil se 
pro vás v těchto posledních časech. (1 Petr 1:18–20) 



8 Všichni, kdo přebývají na zemi, se jí budou klanět (šelmu), jejíž jména nejsou zapsána v Knize 
života Beránka zabitého od založení světa. (Zjevení 13:8) 

Skutečnost, že Bible říká, že Beránek, tedy Ježíš (srov. Jan 1:29, 36), byl od počátku zamýšlen k zabití, 
ukazuje, že Bůh věděl, že lidé budou hřešit, a že má již dlouho plán. 

Prorok Izajáš byl inspirován, aby zaznamenal toto o jistotě Božího plánu: 

8 „Pamatujte na to a ukažte se muži; Připomeňte si, ó vy přestupníci. 9 Pamatuj na staré věci, 
neboť já jsem Bůh a jiného není; Já jsem Bůh a není nikdo jako já, 10 Hlásám konec od počátku a 
od pradávna věci, které ještě nebyly vykonány, řka: ‚Moje rada obstojí, a udělám vše, co se mi 
zalíbí,‘ 11 Volání dravý pták z východu, muž, který vykonává mou radu, z daleké země. Opravdu 
jsem to řekl; Přinesu to také. zamýšlel jsem to; také to udělám. (Izajáš 46:8–11) 

11 Rada Hospodinova trvá navěky, plány srdce jeho po všechna pokolení. (Žalm 33:11) 

Boží plány se uskuteční. 

Zvažte také následující: 

16 Neboť Bůh tak miloval svět, že dal svého jednorozeného Syna, aby žádný, kdo v něho věří, 
nezahynul, ale měl život věčný. 17 Neboť Bůh neposlal svého Syna na svět, aby svět odsoudil, 
ale aby byl svět skrze něho spasen (Jan 3:16-17). 

Nyní, když vidíme některé Boží vlastnosti, jako například, že je dobrý, je plánovač a je to láska: to by nám 
mělo pomoci lépe porozumět Mu a Jeho základním motivacím, proč něco udělal. 

Ty jsi důležitý. Na vás záleží! Bůh TĚ miluje osobně. A má pro vás osobně plán. 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



2.  Proč Stvoření? Proč lidé? Proč Satan? co je pravda? Jaká jsou 
tajemství odpočinku a hříchu? 

Jedna z největších otázek, kterou si filozofové po celé věky kladli, je: "Proč jsme tady?" Další je: "Proč 
něco?" 

Základní odpovědi na tyto otázky lze nalézt v Božím slově, Bibli. 

I když existují různé představy o původu vesmíru, mezi mnoha vědci a náboženskými lidmi existuje 
shoda, že všechny lidské bytosti měly stejnou matku (ačkoli existují spory o tom, jak daleko to sahá 
zpět). 

Kniha Genesis 

V první knize Bible, běžně známé jako Genesis, jsme získali několik představ o tom, proč Bůh něco stvořil. 

Kniha Genesis opakovaně ukazuje, že Bůh viděl, že to, co učinil, bylo dobré (Genesis 1:4,10,12,18, 21, 25, 
31). A pozdější Kniha Izajáše nás informuje, že Bůh stvořil zemi, aby byla obývána (Izajáš 45:18). 

Genesis učí toto o tom, že Bůh stvořil lidi: 

26 Bůh řekl: „Učiňme člověka k obrazu svému, podle podoby své; ať panují nad mořskými rybami, 
nad nebeským ptactvem a nad dobytkem, nad celou zemí a nad každým plazem, který se plazí 
po zemi." 

27 Bůh tedy stvořil člověka k obrazu svému; k obrazu Božímu ho stvořil; muže a ženu je stvořil. 28 

Potom jim Bůh požehnal a Bůh jim řekl: Ploďte se a množte se; naplňte zemi a podmaňte si ji; 
panujte nad mořskými rybami, nad nebeským ptactvem a nad vším živým, co se hýbe na zemi." 

29 Bůh řekl: „Hle, dal jsem vám každou bylinu, která nese semeno, která je na tváři celé země, a 
každý strom, jehož ovoce nese semeno; vám bude k jídlu. 30 Také každé zvěři země, každému 
ptactvu nebeskému a všemu, co se plazí na zemi, v čem je život, dal jsem za pokrm každou 
zelenou bylinu“; a bylo to tak. (Genesis 1:26–30) 

Bůh stvořil lidi podle Božího druhu, ne podle zvířecího druhu. Bůh se v podstatě reprodukuje (Malachiáš 
2:15). Vidíme, že lidé byli stvořeni k poněkud fyzickému obrazu Boha, aby vládli věcem na zemi (srov. 
Židům 2:5-8), a další verše ukazují, že zbožštění je součástí plánu (srov. 1 Jan 3:2 ). 

Byli lidé a stvoření špatní? 

Ne. Další verš v Genesis nám říká: 

31 Potom Bůh viděl vše, co učinil, a bylo to vskutku velmi dobré . Byl tedy večer a bylo jitro, den 
šestý. (Genesis 1:31) 



Takže celé znovustvoření (Genesis 1:3-2:3) bylo velmi dobré a jak by se zdálo, takové by byly Boží pokyny 
pro lidi, aby si podmanili zemi (Genesis 1:28). 

Po šestém dni Bůh odpočíval: 

1 Tak byla dokonána nebesa a země a všechen jejich zástup. 2 A sedmého dne Bůh ukončil své 
dílo, které vykonal, a sedmého dne odpočinul ode všeho díla svého, které vykonal. 3 Potom Bůh 
požehnal sedmý den a posvětil jej, protože v něm odpočinul od všeho svého díla, které Bůh 
stvořil a učinil. (Genesis 2:1-3) 

Bůh v podstatě stvořil fyzické stvoření za šest dní a duchovnější stvoření sedmého. 

Bůh požehnání sedmého dne také ukazuje, že to považoval za „dobré“ (v Exodus 20:8 říká „zachovávejte 
to svatý“). 

Bůh má plán. 

co je člověk? 

Všimněte si také následujícího z Genesis: 

15 Hospodin Bůh pak vzal člověka a postavil ho do zahrady Eden, aby ji hlídal a střežil. (Genesis 
2:15) 

Důvodem, proč se o zahradu starat a udržovat ji, bylo pracovat na jejím vylepšení. 

Starý zákon učí: 

4 Co je člověk, že na něj pamatuješ,  
a syn člověka, že ho navštěvuješ?  
5 Neboť jsi ho učinil o něco nižším než andělé  
a korunoval jsi ho slávou a ctí. 

6 Udělal jsi mu vládu nad díly svých rukou;  
Všecko jsi položil pod nohy jeho,  
7 všecky ovce a voly  
, i zvěř polní,  
8 ptactvo  
nebeské a ryby mořské, kteříž jdou stezkami mořskými. (Žalm 8:4–8) 

Lidem byla dána nadvláda nad zemí (součást díla Božích rukou). Nový zákon to ještě více umocňuje: 

5 Neboť andělům nepodřídil budoucí svět, o němž mluvíme. 6 Ale jeden na jednom místě svědčil, 
řka: Co jest člověk, že na něho pamatuješ? nebo syn člověka, že ho navštěvuješ ? 



7 Učinil jsi ho o něco nižšího než andělé; korunoval jsi ho slávou a ctí a ustanovil jsi ho nad dílem 
svých rukou. 8 Všechno jsi mu podřídil pod nohy. Neboť tím, že mu všecko podřídil, nezanechal 
nic, co by nebylo poddáno jemu. Ale teď ještě nevidíme, že mu byly podřízeny všechny věci. 

9 Ale vidíme Ježíše, který byl pro utrpení smrti učiněn o něco nižším než andělé, korunován 
slávou a ctí ; aby z milosti Boží okusil smrt za každého člověka. 

10 Neboť ten, pro něhož jsou všechny věci a skrze něhož jsou všechny věci, přivedl mnoho synů 
ke slávě, aby učinil velitele jejich spasení dokonalým skrze utrpení. 

11 Neboť ten, kdo posvěcuje , i ti, kdo se posvěcují, jsou všichni jedno; proto se nestydí nazývat je 
bratry, 

12 Řka: Oznámím tvé jméno svým bratřím, uprostřed církve ti budu zpívat chválu. 

13 A opět v něj budu vkládat svou důvěru. A opět: Aj, já a děti, které mi Bůh dal. 

14 Poněvadž tedy děti jsou účastny masa a krve, také on sám měl účast na tom; aby smrtí zničil 
toho, kdo měl moc smrti, to jest ďábla; 

15 A vysvoboď ty, kteří strachem ze smrti byli po celý svůj život v otroctví. 

16 Neboť vpravdě nevzal na sebe přirozenost andělů; ale vzal na sebe símě Abrahamovo. 

17 Pročež ve všem se musel připodobnit svým bratřím, aby mohl být milosrdným a věrným 
veleknězem ve věcech Božích, aby smířil smíření za hříchy lidu. ( Hebrejcům 2:5–17 , KJV) 

Vládnutí vesmíru je tedy součástí plánu. 

Jedním z důvodů, proč ještě nejsou všechny věci pod lidskou kontrolou, je následující: 

23 neboť všichni zhřešili a chybí jim Boží sláva (Římanům 3:23) 

Ale vykoupení nás z hříchu je součástí plánu (srov. Římanům 3:24-26), takže později budeme moci 
vládnout. 

Záhada lidí ve srovnání se zvířaty 

Jsou lidé jen zvířata, liší se pouze tím, že jsou vyvinutější než ostatní primáti? 

Ne. 

Vědci se s tím potýkali. 

Ale ti, kteří byli ochotni přijmout Boží slovo, mohli pochopit. 



Lidé mají v sobě ducha člověka, zatímco zvířata, včetně ostatních primátů, stejného ducha nemají. 
Skutečnost, že v lidech je duch, se učí ve Starém i Novém zákoně: 

8 Ale v člověku je duch, a dech Všemohoucího mu dává rozum. (Job 32:8) 

11 Vždyť kdo ví, co je v člověku, než duch člověka, který je v něm?... (1. Korintským 2:11) 

Sekularisté nechtějí připustit, že v člověku je duch, kterého dal Bůh. 

Ale existuje. 

A tento duch člověka se liší od typu duchovních zvířat (srov. Kazatel 3:21). 

V roce 1978 vydala stará Worldwide Church of God brožuru Herberta W. Armstronga s názvem Co věda 
nemůže objevit o lidské mysli . Zde jsou některé úryvky z něj: 

PROČ největší mozky nedokážou vyřešit světové problémy? Vědci řekli: "S dostatečnými 
znalostmi vyřešíme všechny lidské problémy a vyléčíme všechna naše zla." Od roku 1960 se 
světový fond znalostí zdvojnásobil. Ale zla lidstva se také zdvojnásobila. … 

Ale největší lidské mysli nikdy nepochopily toto božsky zjevené POZNÁNÍ. Je to, jako by nám 
Bůh, náš Stvořitel, poslal své poselství v neprolomitelném tajném kódu. 

A největší lidské mysli nikdy nerozluštily tento tajný kód. Moderní věda to nemůže pochopit. 
Psychologové sami nechápou, z čeho se skládá lidská mysl. … 

Mezi zvířecím mozkem a lidským mozkem není prakticky žádný rozdíl ve tvaru a konstrukci. 
Mozky slonů, velryb a delfínů jsou větší než lidský mozek a mozek šimpanzů je o něco menší. 

Kvalitativně může být lidský mozek velmi mírně lepší, ale ne natolik, aby vzdáleně odpovídal 
rozdílu ve výstupu. 

Co tedy může vysvětlit ten obrovský rozdíl? Věda nemůže adekvátně odpovědět. Někteří vědci v 
oblasti výzkumu mozku došli k závěru, že v lidském mozku musí nutně existovat nějaká nefyzická 
složka, která v mozku zvířat neexistuje. Ale většina vědců nepřipustí možnost existence 
nefyzického. 

Jaké jiné vysvětlení existuje? Ve skutečnosti, mimo velmi nepatrný stupeň fyzické převahy 
lidského mozku, nemá věda ŽÁDNÉ vysvětlení, kvůli neochotě připustit byť jen možnost 
duchovní. 

Když člověk odmítne připustit byť jen samotnou existenci svého vlastního Tvůrce, vytěsní ze své 
mysli obrovské oceány základních pravdivých znalostí, faktů a POROZUMĚNÍ. Když pravdu 
nahradí FABLE, je ze všech lidí NEJNOVĚJŠÍ, ačkoli o sobě tvrdí, že je moudrý. … 

MAN byl vyroben z prachu země. Dočasný lidský život přijímá ze vzduchu, vdechovaného a 
vycházejícího z nosních dírek. Jeho život je v krvi (Gn 9:4, 6). Ale životodárná krev se oxiduje 



dýcháním vzduchu, dokonce jako benzín v karburátoru automobilu. Proto je dech „dechem 
života“, stejně jako je život v krvi. 

Pozorně si povšimněte, že ČLOVĚK, stvořený výhradně z hmoty, se STAL živou duší, jakmile mu 
DECH dal jeho dočasný fyzický život. …DUŠE se skládá z fyzické HMOTY, nikoli z Ducha. 

Vysvětlil jsem, že lidský mozek je téměř totožný s mozkem zvířat. Ale člověk byl stvořen ve 
formě a podobě Boha, aby měl zvláštní vztah s Bohem – aby měl potenciál narodit se do Boží 
RODINY. A Bůh je DUCH (Jan 4:24). Aby bylo možné překlenout propast – nebo provést přechod 
LIDSTVA, složeného výhradně z HMOTY, v bytosti DUCHA v Božím Království, pak být složeno 
zcela z Ducha a zároveň dát ČLOVĚKU MYSL podobnou Boží – Bůh vložil do každého člověka 
ducha. 

V Jobovi 32:8 čteme: "V člověku je duch a vnuknutí Všemohoucího jim dává rozum." 

Toto je velká PRAVDA, kterou chápe jen velmi málo lidí. 

Tomuto duchu říkám LIDSKÝ duch, protože je V každém člověku, i když je to DUCHOVNÍ 
PODSTATA a ne hmota. NENÍ to duchovní osoba nebo bytost. Není to ČLOVĚK, ale duchovní 
esence V člověku. NENÍ to duše – fyzický člověk je duše. Lidský duch předává lidskému mozku 
sílu INTELEKTU. 

Lidský duch nedodává lidský ŽIVOT — lidský ŽIVOT je ve fyzické KRVI, okysličován DECHEM 
života. 

Je to nefyzická složka v lidském mozku, která neexistuje v mozku zvířat. Je to složka, která 
umožňuje přechod od lidského k božskému, aniž by se hmota změnila v ducha, v době vzkříšení. 
To vysvětlím trochu později. 

Dovolte mi objasnit několik zásadních bodů o tomto duchu v člověku. Je to duchovní esence, 
stejně jako ve hmotě je esencí vzduch, stejně jako voda. Tento lidský duch nevidí. Fyzický MOZEK 
vidí očima. Lidský duch V člověku nemůže slyšet. Mozek slyší ušima. Tento lidský duch nemůže 
myslet. 

Mozek myslí – ačkoli duch uděluje sílu myslet, zatímco brutální zvířecí mozek bez takového 
ducha nemůže, leda tím nejelementárnějším způsobem. . .. 

Tak jako žádné němé zvíře nemůže poznat věci lidského vědění, ani člověk to nedokázal pouze 
mozkem, leda duchem člověka – lidským duchem – který je v člověku. Stejně tak ani člověk 
nemůže poznat – pochopit – věci Boží, pokud nebo dokud nepřijme jiného ducha – Ducha 
svatého Božího. 

Řečeno ještě jinak, všichni lidé mají od narození ducha zvaného „duch člověka“, který je V NĚCH. 
Pozorně si všimněte, že tento duch NENÍ muž. Je to něco V ČLOVĚKU. Muž by mohl spolknout 
malou kuličku. Je to tedy něco v člověku, ale není to člověk ani žádná jeho část jako člověk. Ten 
muž byl stvořen z prachu země – smrtelný. Tento lidský duch není duše. Je to něco v duši, která 
sama JE fyzickým ČLOVĚKEM. 



Všimněte si dále verše 14: „Ale přirozený člověk nepřijímá věci Ducha Božího, neboť jsou mu 
bláznovstvím; ani je nemůže znát, protože jsou duchovně rozlišováni." 

Bůh nám tedy od narození dává jednoho ducha, kterého pro nedostatek lepšího termínu 
nazývám lidským duchem. Dává nám sílu MYSLI, která není ve zvířecím MOZKU. Přesto je tato 
síla MYSLI omezena na znalosti fyzického vesmíru. PROČ? Protože poznání vstupuje do lidské 
mysli POUZE prostřednictvím pěti fyzických smyslů. 

Ale všimněte si, že Bůh nedokončil stvoření ČLOVĚKA při stvoření Adama a Evy. Fyzická tvorba 
byla dokončena. Při svém stvoření měli tohoto „lidského“ ducha. … 

JAK Bůh naplánoval „přemostit propast“ od fyzického k duchovnímu složení – reprodukovat sám 
sebe z FYZICKÝCH LIDÍ, KTERÉ POCHÁZEJÍ Z FYZICKÉ PŮDY? 

Za prvé, Bůh vložil DO fyzického ČLOVĚKA „lidského“ ducha. NENÍ to však lidský duch, kdo činí 
rozhodnutí, dochází k pokání nebo buduje charakter. Jak jsem zdůraznil, tento duch nedává 
život, nemůže vidět, slyšet, cítit ani myslet. Zmocňuje FYZICKÉHO ČLOVĚKA prostřednictvím jeho 
MOZKU tyto věci dělat. Ale tento duch ZACHÁZÍ každou myšlenku – každý kousek poznání 
přijatého prostřednictvím pěti smyslů a zaznamená jakýkoli charakter – dobrý nebo špatný – 
který se vyvine v lidském životě. 

Lidský ČLOVĚK je vyroben doslova z HLÍNY. Bůh je jako mistr hrnčíř, který formuje a tvaruje 
nádobu z hlíny. Pokud je ale hlína příliš tvrdá, neohne se do požadované formy a tvaru. Pokud je 
příliš měkký a vlhký, postrádá pevnost, aby „STAY PUT“ tam, kde jej hrnčíř ohýbá. 

Všimněte si v Izajášovi 64:8: „Ale nyní, ó [VĚČNÝ], ty jsi náš otec; my jsme hlína a ty náš hrnčíř; a 
my všichni jsme dílem tvých rukou." 

Přesto Bůh dal každému z nás VLASTNÍ MYSL. Pokud někdo ODMÍTNE uznat Boha nebo Boží 
cesty – odmítne činit pokání z křivdy a obrátit se doprava, Bůh si ho nemůže vzít a vytvořit v něm 
Boží charakter. Ale lidská HLÍNA musí být poddajná, musí se dobrovolně poddávat. Pokud člověk 
ztuhne a odolává, je jako hlína, která je příliš suchá a tuhá. Hrnčíř s tím nemůže nic dělat. 
Nebude se dávat a ohýbat. Pokud mu také chybí vůle, cílevědomost a odhodlání, že „nezůstane 
na místě“, když ho Bůh zčásti formuje do toho, čím ho Bůh chce mít – příliš chtivý, slabý, 
postrádající kořeny charakteru, nikdy nevytrvat do konce. Prohraje. … 

Musí to být BOŽÍ spravedlnost, protože všichni NAŠE jsou pro Něho jako špinavé hadry. Neustále 
do nás vštěpuje své poznání, svou spravedlnost, svůj charakter – POKUD je pilně hledáme a 
chceme. ALE MÁME NA TOM SVŮJ VELMI DŮLEŽITÝ PODÍL. … 

Jak přijímáme CHARAKTER BOHA skrze Ducha svatého Božího, stále více se Bůh v nás 
REPRODUKUJE. 

Nakonec při vzkříšení budeme jako Bůh – v pozici, kde nemůžeme hřešit, protože jsme si to tak 
sami stanovili a odvrátili jsme se OD hříchu a zápasili jsme a bojovali proti hříchu a zvítězili nad 
hříchem. 



Boží ÚČEL BUDE splněn! 

Ano, Boží záměr bude splněn. 

Proč Bůh stvořil muže a ženy? 

Proč je Bůh v souvislosti se stvořením lidí stvořil jako muže a ženu? 

Zřejmý důvod by měl co do činění s reprodukcí, jak Bůh řekl prvnímu muži a ženě: 

28 Ploďte a množte se; naplňte zemi... (Genesis 1:28). 

Bible uvádí poměrně konkrétní související důvod: 

14 … Mezi tebou a manželkou tvého mládí … je tvou družkou a tvou ženou podle smlouvy. 15 Ale 
neučinil je jedno, majíce ostatek Ducha? A proč jeden? Hledá zbožné potomstvo... (Malachiáš 
2:14bd-15) 

Bůh stvořil muže a ženy, aby mohli být jedno a nakonec zplodit zbožné potomstvo (pro zbožštění). 

Ježíš učil: 

4 On jim odpověděl: "Nečetli jste, že Ten, který je stvořil na počátku, ‚stvořil je jako muže a ženu‘ 
5 a řekl: ‚Proto muž opustí svého otce i matku a připojí se k jeho žena a ti dva budou jedno tělo'? 
6 Takže už nejsou dva, ale jedno tělo. Co tedy Bůh spojil, člověk nerozlučuj." (Matouš 19:4-6) 

Apoštol Pavel o tom napsal: „Toto je velké tajemství, ale já mluvím o Kristu a církvi“ (Efezským 5:32). 

Navíc to, že se dva správně stanou jedním, nám také pomáhá lépe porozumět vztahu mezi Otcem a 
Synem (Jan 17:20-23). 

Manželský vztah pomáhá vykreslit vztah mezi Otcem a Synem (oba Bible identifikuje jako Boha, např. 
Koloským 2:2, což je pro většinu záhad), stejně jako to, co se stane s obrácenými lidmi po vzkříšení (které 
Bible také nazývá tajemstvím, např. 1. Korintským 15:51-54). 

Apoštol Pavel hovořil o lásce a dal několik dalších duchovních lekcí souvisejících s manželským stavem: 

4 …napomínejte mladé ženy, aby milovaly své muže, aby milovaly své děti (Titovi 2:4). 

22 Ženy, podřizujte se svým mužům jako Pánu. 23 Neboť muž je hlavou ženy, jako i Kristus je 
hlavou církve; a On je Spasitel těla. 24 Proto jako je církev podřízena Kristu, tak ať jsou ženy ve 
všem svým mužům. 

25 Muži, milujte své ženy, jako i Kristus miloval církev a vydal se za ni, 26 aby ji posvětil a očistil 
vodou obmytím slovem, 27 aby si ji představil jako slavnou církev, ne mít skvrnu nebo vrásku 
nebo něco takového, ale aby byla svatá a bez vady. (Efezským 5:22–27) 



Dalším důvodem, proč dělat muže a ženy, bylo umožnit, i když s fyzickými rozdíly v tomto životě, aby 
páry byly oslavovány společně s Ježíšem (Římanům 8:16-17). Spolupráce (Genesis 1:28; Kazatel 4:9-12) a 
dokonce i společné utrpení v tomto životě bylo také součástí plánu (Římanům 8:16-17) pro páry muž-
žena. 

Podívejme se také na několik lekcí z historie: 

30 Vírou padly hradby Jericha poté, co byly sedm dní obklíčeny. 31 Vírou nezahynula nevěstka 
Rachab s těmi, kteří nevěřili, když s pokojem přijala vyzvědače. 32 A co mám ještě říci? Neboť mi 
čas vyprávět o Gedeonovi a Barakovi, Samsonovi a Jeftovi, také o Davidovi a Samuelovi a 
prorocích: 33 kteří vírou podmaňovali království, činili spravedlnost, dosahovali zaslíbení, 
zacpávali tlamy lvů, 34 uhasili násilí oheň, unikl ostří meče, ze slabosti se stal silným, stal se 
statečným v bitvě, obrátil se k útěku před armádami mimozemšťanů. 35 Ženy přijímaly své mrtvé 
znovu k životu. Jiní byli mučeni, nepřijímali vysvobození, aby mohli dosáhnout lepšího vzkříšení. 
36 Ještě jiní měli soud s posměchem a bičováním , ano, a s řetězy a vězněním. 37 Byli 
ukamenováni, byli rozřezáni ve dvou, byli pokoušeni, byli zabiti mečem. Toulali se v ovčích a 
kozích kůžích, byli strádající, sužovaní, mučení – 38 jichž svět nebyl hoden. Putovali v pouštích a 
horách, v doupatech a jeskyních země. 39 A tito všichni, když získali dobré svědectví skrze víru, 
nedostali zaslíbení, 40 protože Bůh pro nás připravil něco lepšího, aby nebyli učiněni dokonalými 
bez nás. (Hebrejcům 11:30–40) 

Muži i ženy měli víru a byli dědici zaslíbení – stejně. A muži i ženy mají být dokonalé. A bude to pro nás 
lepší. 

Za jakým účelem? 

Dávat lásku jedinečným způsobem po celou věčnost. 

Jak napsal apoštol Pavel křesťanům (a nejen manželským párům): 

12 Kéž vás Pán rozmnoží a rozhojní se láskou k sobě navzájem i ke všem ... (1 Tesalonickým 3:12) 

Ať už jsou muži nebo ženy, lidé mají dávat lásku. Zvýšení lásky ke všem učiní věčnost lepší. 

Co se stalo s lidmi? 

Když Bůh poprvé stvořil lidi, požehnal jim (Genesis 1:28). Řekl také, že vše, co stvořil (včetně lidí), bylo 
„velmi dobré“ (Genesis 1:31). 

Dále si všimněte, že Bible konkrétně učí: 

29 … Že Bůh učinil člověka přímého, ale oni hledali mnoho úkladů. (Kazatel 7:29) 

V zahradě Eden dal Bůh prvním skutečným lidem – Adamovi a Evě (Genesis 3:20) – vše, co skutečně 
potřebovali. 

Měli čisté a příjemné prostředí, jídlo a co dělat (Genesis 2:8-24). V podstatě žili podle pravdy. 



Existuje však také neviditelný duchovní svět, který je pro většinu záhadou. Existuje neviditelná říše, která 
zahrnuje anděly. Bible ukazuje, že před vytvořením lidských bytostí se třetina andělů vzbouřila a 
následovala protivníka nyní známého jako Satan (Zjevení 12:4). 

Časem se Satan (srov. Zjevení 12:9) zjevil jako had. Potom řekl Evě, že je Bůh drží zpátky (Genesis 3:1,4-
5). 

Had oklamal Evu svou chytrostí (2. Korintským 11:3). Satan řekl Evě, aby nevěřila Božímu slovu (Genesis 
3:2-4). Apeloval na Eviny osobní chtíče a marnivost a ona se rozhodla neposlouchat Boha a místo toho 
poslouchat Satana (Genesis 3:6a). Její manžel Adam tam byl s Evou a rozhodl se, že by měl hřešit a být s 
ní (Genesis 3:6b). 

Spekulativní příloha: Lidská dlouhověkost 

Po prvních pěti kapitolách Knihy Genesis, kde vidíme některé lidi žít přes 900 let. 

Proč tedy první lidé jako Adam a Noe žili tak dlouho? 

Židovský historik Josephus tvrdil, že to bylo částečně proto, že Bůh měl pro ně jídlo „vhodnější“ a 
také jim dal čas na vývoj raných technologií (Antiquities Book 1, 3:9). 

Zdánlivě však důvodem, proč Bůh předtím dovolil lidem žít delší život, bylo to, aby mohli lépe 
vidět důsledky hříchu a života odděleně od Božích cest. Tehdy by například dopady znečištění 
nebyly tak rychle zřejmé jako v 21. století . Navíc delší životnost by jim pomohla lépe vidět 
společenské a jiné problémy, do kterých se lidé dostávali. 

Viděli by, že lidé NEDĚLAJÍ svět lepším. Proto, až budou vzkříšeni (Zjevení 20:11-12), měli by si 
lépe uvědomit chyby v tom, že nejdou Boží cestou. 

Pozdější generace by viděly Velkou potopu (je to v historických záznamech mnoha společností) a 
také by viděly více negativních dopadů toho, že lidstvo následuje Satanův pokyn, na rozdíl od 
skutečného žití Božího způsobu. 

Bůh rozhodl, že pro pozdější generace je lepší žít kratší život, obecně řečeno , a trpět kratší 
dobu. Boží plán je minimalizovat utrpení (srov. Pláč 3:33). 

Tajemství Satana a jeho démonů 

Ale nebyla to jen Eva, kdo byl podveden. Nový zákon říká, že „ten starý had“ se „nazývá ďábel a satan, 
který svádí celý svět“ (Zjevení 12:9). 

Ježíš učil, že Satan byl lhář a otec (původce) lží (Jan 8:44). 

Satan byl původně znám jako Lucifer (Izajáš 14:12), což znamená „nositel světla“. Byl to „cherub“ 
(Ezechiel 28:14). Cherubín je okřídlená andělská bytost, jejíž role zahrnovala pobyt na slitovnici Boží 
(Exodus 25:18-20; Ezechiel 28:14,16). 



Lucifer byl stvořen jako v podstatě dokonalá (srov. Ez 28,15) a přitažlivá bytost (srov. Ez 28,17). Ale tato 
dokonalost nevydržela (Ezechiel 28:15). 

Bůh stvořil Lucifera a anděly, ale v jistém smyslu jejich stvoření nebylo úplné, dokud se v nich 
nezformoval charakter. Nyní Bůh nemůže vložit charakter okamžitě do jednoho – pokud by to udělal, v 
podstatě by vytvořil nějaký typ „počítačem řízeného“ robota. To platí o duchovních bytostech stejně 
jako o lidských bytostech. 

Kdyby Bůh stvořil spravedlivý charakter okamžitě prostřednictvím fiat, žádný charakter by neexistoval, 
protože charakter je schopnost samostatné entity, jednotlivce, dospět ke svému vlastnímu poznání 
pravdy a vytvořit si vlastní rozhodnutí a vůli následovat správné místo toho, co je špatné. A toto 
rozhodnutí musí učinit stvořený jedinec. Jinými slovy, jedinec, člověk nebo anděl, má podíl na svém 
vlastním stvoření. 

To je pro většinu záhadou, protože to plně pochopilo jen málo lidí. 

Pochopte prosím, že Bible ukazuje, že dlouho před incidentem v zahradě Eden byl Satan „dokonalý ve 
svých cestách“ (Ezekiel 28:11-15a), ale poté podlehl pýše a nepravosti a byl svržen do země (Ezechiel 
28:15b-17; Izajáš 14:12-14). Stal se odpůrcem Boha (Satan znamená protivník), místo aby si náležitě 
vybudoval spravedlivý charakter. 

Jeho vzpoura byla jedním z důvodů, proč po počátečním vytvoření Genesis 1:1 nastal chaos a země se 
stala „pustou“ (ISV, GNB) v Genesis 1:2. Bůh tedy šel „obnovit tvář země“ (Žalm 104:30), což zahrnovalo 
to, že dělal věci, které dělal během „znovu stvoření“ (Genesis 1:3-31; 2:1-3). 

Proč je něco z toho důležité? 

Obnovení („znovu-stvoření“) ukazuje, že Bůh může napravit to, co může zničit ďábel. Písmo ukazuje, že 
Bůh má plán, jak to v budoucnu udělat (např. Skutky 3:19-21; Izajáš 35:1-2). 

Uvažte dále, že Bible učí, že Lucifer byl „pečeť dokonalosti, plná moudrosti a dokonalá v kráse“ (Ezekiel 
28:12). 

Lucifer jako andělská bytost nepotřeboval fyzickou obživu. 

Lucifer měl všechno. 

Přesto zhřešil (stejně jako někteří jiní andělé podle 2. Petra 2:4) a přitáhl s sebou na zem třetinu andělů 
(Zjevení 12:4) (Andělé mají být později souzeni Božím lidem podle 1. Korintským 6: 3). 

Lucifer a jeho vzpoura ukázala, že i bytosti, které „měly všechno“, se mohou bouřit, aby se pokusily věci 
zhoršit. A později přesvědčil první lidi, kteří „měli všechno“, aby se také vzbouřili proti Bohu (Genesis 
3:1-6). 

To pomáhá ukázat, že kdyby Bůh dal lidem vše, co potřebují, aby nebyla chudoba, že bez zbožného 
charakteru by lidé stále způsobovali problémy sobě i druhým. 



Proč Bůh dovoluje Satanovi klamat ? 

Zmařila Satanova vzpoura Boží plán? 

Ne. 

Neukazuje však Bible, že Satan, „kníže moci vzduchu“ (Efezským 2:2), vysílá své sobecké a neposlušné 
poselství? Cožpak ďábel „neoslepil“ mysl většiny lidstva jako „boha tohoto věku“ (2. Korintským 4:4)? 

Ano a ano. 

Neučí Bible, že Satan Ďábel „klame celý svět“ (Zjevení 12:9)? 

Ano. 

Proč tedy Bůh dovolil Satanovi a jeho démonům, aby přišli oklamat lidi a způsobit další problémy na 
zemi? 

Existuje několik důvodů. 

Apoštol Pavel nazval naši dobu „tento současný zlý věk“ (Galatským 1:4), což znamená lepší věk, který 
přijde. 

Proč je však Satanovi dovoleno mít v našem věku nějakou svou moc, když předtím odmítl Boha? 

Satanův vliv nám pomáhá učit se a často budovat charakter rychleji, než kdyby nebyl přítomen. Rychleji, 
abychom mohli překonat a vybudovat si spravedlivý charakter prostřednictvím odporu a také rychle 
vidět plody toho, že jsme se vydali špatnou cestou. Pokaždé, když odoláte hříchu, stanete se duchovně 
silnějšími. 

I když je občas obtížné, toto zrychlení vede k menšímu celkovému utrpení. 

Podívejme se na několik věcí, které to pomohou ilustrovat. 

Zvažte uhlík jako kus uhlí. Může se poměrně snadno rozpadnout, ale jakmile je pod extrémním tlakem, 
může se proměnit v diamant – který patří mezi nejtvrdší přírodní látky. Slabý se tedy tlakem stává 
silným. Bible učí, že křesťané, i když jsou ve světě slabí (1. Korintským 1:26-29), mají být čistí jako 
rafinované zlato, stříbro nebo drahé kameny podle 1. Korintským 3:12. 

Dále si představte, že chcete překonat nějaký těžký předmět, který nemůžete zvednout. Mohli byste se 
podívat na těžký předmět, ale to s ním nepohne. Mohli byste ohýbat ruce dvacet minut denně a to by 
vaše paže mohlo trochu zesílit – ale ne příliš – nebo by to možná trvalo roky a roky, než došlo k nějaké 
změně. 

Nebo byste mohli cvičit s těžkými váhami, které byste zvládli. Jejich zvedání by bylo těžší než pouhé 
zvedání paží. 



Zvedání závaží však nejen zesílí vaše paže, než je pouhé ohýbání, ale tento typ cvičení by také výrazně 
zkrátil dobu potřebnou k tomu, aby byly vaše paže dostatečně silné na překonání předmětu. 

Nyní zvažte, že: 

V roce 1962 Victor a Mildred Goertzelovi zveřejnili objevnou studii 413 „slavných a mimořádně 
nadaných lidí“ nazvanou Cradles of Eminence. Strávili roky snahou pochopit, co způsobilo 
takovou velikost, jaká společná nit se mohla táhnout životy všech těchto výjimečných lidí. 

Nejvýraznějším faktem bylo překvapivě to, že prakticky všichni, 392, museli překonat velmi těžké 
překážky, aby se stali tím, kým byli. (Holy Sweat, Tim Hansel, 1987, Word Books Publisher, str. 
134) 

Co mají tyto příklady společného s tím, proč existuje ďábel? 

Dovolit ďáblovi, aby se pokusil pokoušet lidstvo, v podstatě urychluje proces, kdy můžeme s Boží pomocí 
překonat své vlastní nedostatky a rozvíjet spravedlivý charakter (Filipským 4:13; Jakub 4:7). Konečným 
výsledkem toho je, že lidé budou schopni zvítězit rychleji a s co nejmenším utrpením (srov. Pláč 3:33; 1 
Petr 4:12-13 ; 3. Jan 2). 

A pokud vás Bůh v tomto věku volá, nedovolí, abyste byli pokoušeni satanem nebo různými žádostmi, 
které přesahují to, co jste schopni zvládnout (1. Korintským 10:13). 

Odolávání Satanovi a různým pokušením vás duchovně posílí (Jakub 1:12, 4:7) a pomůže vám to v 
budoucnu pomáhat druhým (srov. 1 Jan 4:21). Satan nechce, abyste věřili pravdě Božího slova. 

Záhada pravdy 

Cambridgeský slovník definuje „ pravdu“ takto: 

pravda skutečná fakta o situaci, události nebo osobě: 

Pravda je něco, co je skutečně přesné. Přesto se filozofové, obyčejní lidé a vůdci dlouho zajímali o 
pravdu. 

Všimněme si tedy, jak Cambridgeský slovník definuje „formální“ pravdu: 

skutečnost nebo zásada, kterou většina lidí považuje za pravdivou: 

Ale výše uvedené rozhodně není vždy pravda. A mnozí si to již dávno uvědomili. Přesto mnozí považují 
„formální“ pravdu za realitu a nepřijímají absolutní jako skutečnou pravdu. Ale přesvědčení, individuální 
nebo kolektivní, sama o sobě často nejsou pravdivá. Bible varuje před těmi, kdo dávají rady lidem místo 
toho, skutečně, Bohu (Izajáš 30:1; 65:12b). Hřích je faktorem (srov. Izajáš 59:2a). 

Když mluvil s Ježíšem, římský prefekt Pontius Pilát se zeptal na pravdu: 

37 Pilát mu tedy řekl: "Ty jsi tedy král?" 



Ježíš odpověděl: „Správně říkáš, že jsem král. Kvůli tomu jsem se narodil a kvůli tomu jsem přišel 
na svět, abych vydal svědectví pravdě. Každý, kdo je z pravdy, slyší můj hlas." 

38 Pilát mu řekl: "Co je pravda?" A když to řekl, vyšel znovu k Židům a řekl jim: Neshledávám na 
něm žádnou vinu. (Jan 18:37–38) 

Pilát zjevně slyšel mnoho argumentů o pravdě a dospěl k závěru, že ji nikdo nedokáže správně definovat. 

I když Ježíš neodpověděl na Pilátovu poslední otázku, zdá se, že Pilát odešel, aniž by očekával odpověď. 
Ale Ježíš řekl, že ti z pravdy ho uslyší. 

Krátce před setkáním s Pilátem Jan zaznamenal, že Ježíš řekl, jaká je pravda: 

17 Posvěť je svou pravdou. Vaše slovo je pravda. (Jan 17:17) 

Bible také učí, že Bůh nemůže lhát (Židům 6:18, Titovi 1:2). 

Proto lze usoudit, že cokoli Bůh říká, je pravda. 

Nyní to bude považováno za kruhové uvažování, zvláště pro ty, kteří přijímají Bibli jako pravdivou. 
Jakmile však prokážete, že existuje Bůh a že jeho slovo je pravdivé (a máme knihy, jako je Je Boží 
existence logická a Důkaz Ježíš je Mesiáš , které to dělají), pak je logické dojít k závěru, že slovo Boží je 
standardem pro hodnocení toho, co je pravda. 

Lež je něco, co je v rozporu s pravdou. Proto něco v rozporu s původním inspirovaným slovem Božím 
není pravdivé, bez ohledu na to, kolik lidí tvrdí, že tomu věří. 

Mnozí věří, že by se měli „nechat vést svým svědomím“. Ale bez Božího Ducha nemůže tělesná mysl 
rozeznat pravdu, jak by měla (1. Korintským 2:14), protože srdce může být zoufale zlé (Jeremiáš 17:9). 

Všimněte si také, že Ježíš řekl: 

4 … „Je psáno: ‚Nejen chlebem bude člověk živ, ale každým slovem, které vychází z Božích úst.‘“ 
(Matouš 4:4) 

Lidé vyrábějí chléb z věcí, které stvořil Bůh. Ale skutečný způsob, jak žít, je následovat slovo Boží. 

Apoštol Pavel napsal: 

13 Proto také bez přestání děkujeme Bohu, protože když jste přijali slovo Boží, které jste od nás 
slyšeli, nepřijali jste je jako slovo lidské, ale jako ve skutečnosti slovo Boží, které také účinně 
působí ve vás, kteří věříte. 14. Neboť vy, bratří, jste se stali napodobiteli církví Božích, které jsou v 
Judeji v Kristu Ježíši. (1. Tesalonickým 2:13-14a). 

 7 ...slovo pravdy, (2. Korintským 6:7) 



13 I vy jste v něho důvěřovali, když jste slyšeli slovo pravdy, evangelium o své spáse; (Efezským 
1:13) 

5 … naděje, která je pro vás uložena v nebi, o níž jste již dříve slyšeli ve slově pravdy evangelia 
(Koloským 1:5) 

Pravda je pro většinu tajemstvím , protože většina z nich plně nedůvěřuje pravému Božímu slovu (srov. 
Koloským 1:5, -6,25-27 ; 1. Tesalonickým 2:13) ani nerozumí velké části dobrých zpráv evangelia. spásy. 
Nejvíce důvěřujte jiným lidem, kteří sami byli oklamáni Satanem (Zjevení 12:9). Ježíš prohlásil: 

8 „Tito lidé se ke mně přibližují svými ústy a ctí mě svými rty, ale jejich srdce je ode mě daleko. 9 A 
nadarmo mne uctívají, učíce jako naukám přikázáním lidským. (Matouš 15:8-9) 

Důvěřovat více jiným lidem než Božímu slovu vede k marnému uctívání a odvádí lidi od pravdy. 

Přesto lze pravdu poznat. 

Apoštol Jan napsal: 

31 Ježíš řekl Židům, kteří mu uvěřili: „Zůstanete-li v mém slovu, jste opravdu mými učedníky. 32 A 
poznáte pravdu a pravda vás osvobodí." (Jan 8:31–32) 

46 … A když řeknu pravdu, proč Mi nevěříš? 47 Kdo je z Boha, slyší slova Boží; proto neslyšíte, 
protože nejste z Boha. (Jan 8:46–47) 

37 … Přišel jsem na svět, abych vydal svědectví pravdě. Každý, kdo je z pravdy, slyší můj hlas (Jan 
18:37). 

6 Říkáme-li, že s Ním máme společenství a chodíme ve tmě, lžeme a nekonáme pravdu. 7 Ale 
chodíme-li ve světle, jako je on ve světle, máme společenství mezi sebou a krev Ježíše Krista, 
jeho Syna, nás očišťuje od všeho hříchu. (1. Jana 1: 6–7 ) 

4 Kdo říká: „Znám ho“ a jeho přikázání nezachovává, je lhář a není v něm pravda. 5 Kdo však 
zachovává jeho slovo, v tom je vpravdě Boží láska dokonalá. Podle toho poznáváme, že jsme v 
Něm. 6 Kdo říká, že v něm zůstává, má také chodit tak, jak chodil On. (1 Jan 2:4-6) 

18 Děti moje, nemilujme slovy ani jazykem, ale skutkem a pravdou. 19 A podle toho víme, že jsme 
z pravdy, a ujistíme před ním svá srdce. (1. Jana 3:18–19) 

3 Velmi jsem se zaradoval, když přišli bratři a svědčili o pravdě, která je ve vás, stejně jako vy 
chodíte v pravdě. 4 Nemám větší radost, než když slyším, že mé děti chodí v pravdě. (3 Jan 3-4) 

Navzdory tomu, co říká Bible, je spojení mezi pravdou, která je Božím slovem, a tím, jak ji lépe porozumí 
ti, kdo Boha poslouchají, pro mnohé záhadou. 

John také napsal následující: 



3 ... Spravedlivé a pravdivé jsou tvé cesty, králi svatých! (Zjevení 15:3) 

Chodit po Božích cestách nám pomáhá lépe porozumět pravdě, protože žijeme podle pravdy. 

Jako křesťané, posvěcení slovem Božím (Jan 17:17), máme „správně rozdělovat slovo pravdy“ (2 
Timoteovi 2:15), přičemž se máme vyvarovat „ světského a prázdného tlachání, protože to povede k 
dalšímu bezbožnost “ (2 Timoteovi 2:16, NASB). Proto se vyhýbáme kompromisům s náboženstvími 
světa. 

Ale co když věda odporuje Bibli, jak tvrdí mnoho vědců? 

Inu, „buď Bůh pravdivý, ale každý člověk lhář“ (Římanům 3:4). Věřte slovu Božímu. 

Dokonce i v dobách Nového zákona byli lidé, kteří nazývali omyl „vědou“. Oznámení: 

20 Ó Timotee, zachovávej to, co je svěřeno tvé důvěře, a vyhýbej se profánnímu a marnému 
blábolení a opozicím vědy, které se falešně nazývají: 

21 Což někteří vyznávající se ve víře zmýlili. (1 Timoteovi 6:20-21, KJV) 

Takže byli ti, kdo tvrdili Krista, kteří byli svedeni intelektuálními vůdci, kteří byli proti pravdě. 

Apoštol Jan byl inspirován napsat: 

26 Toto jsem vám napsal o těch, kdo se vás snaží oklamat. (1 Jan 2:26) 

Různí vědci byli klamní a/nebo si mysleli, že mají fakta, která nesouhlasí se slovem Božím. Nenaleťte 
jejich dezinformacím. 

Existuje Bůh (podrobnosti najdete v bezplatné knize online na ccog.org s názvem: Je Boží existence 
logická?) a na jeho slovo se lze spolehnout jako na pravdu. Bible varuje, že „[ zlobený je muž, který doufá 
v člověka" (Jeremiáš 17:5). 

Apoštol Pavel napsal Timoteovi o některých, kteří byli: 

7 se stále učí a nikdy nemohou dospět k poznání pravdy. 8 Jako Jannes a Jambres odporovali 

Mojžíšovi, tak se i tito bránili pravdě: muži zkažené mysli, nesouhlasili s vírou; 9 ale dále 

nepostoupí, neboť jejich pošetilost bude zjevná všem (2 Timoteovi 3:7-9) 

Mnozí tvrdí, že se neustále učí a zajímají se o pravdu, ale většina se skutečné pravdě brání. 

Bylo prorokováno, že pravda bude na konci časů vzácnějším zbožím: 

12 Ano, a všichni, kdo chtějí žít zbožně v Kristu Ježíši, budou pronásledováni. 13 Ale zlí lidé a 
podvodníci budou čím dál horší, budou klamat a být oklamáni. 14 Musíte však pokračovat v tom, 
čemu jste se naučili a o čem jste si byli jisti, protože víte, od koho jste se to naučili , (2. Timoteovi 
3:12-14) 



Pokud budete mít dostatek „lásky k pravdě“ ( 2 Tesalonickým 2:10) a budete podle ní jednat, můžete být 
ušetřeni přicházejícího obrovského podvodu ( 2 Tesalonickým 2:7–12) a budete ušetřeni strašlivá 
„hodina zkoušky“, která přichází na celou zemi (Zjevení 3:7-10). 

Mystery of Rest 

I když by se nezdálo, že by odpočinek byl záhadou, pro mnohé se to tak ukázalo. 

Bible ukazuje, že Bůh požehnal sedmý den (Genesis 2:2-3). Bible neučí, že Bůh požehnal jinému dni, 
který si lidé vybrali. Lidé mají „více poslouchat Boha než lidi“ (Skutky 5:29). 

Bůh poskytl lidem týdenní fyzickou přestávku. A dělá opatření, aby to lidé mohli dodržovat (srov. Exodus 
16:5; Leviticus 25:18-22). 

Mnozí jsou překvapeni, když si uvědomí, že z dlouhodobého hlediska mohou udělat více, když budou 
pracovat šest dní místo sedmi. Ale to je pravda. 

A protože lidé nerozumějí písmům, je to pro většinu záhad. 

Bůh inspiroval proroka Ezechiela, aby napsal: 

26 Její kněží přestoupili můj zákon a znesvětili mé svaté věci; nerozlišovali mezi svatým a 
nesvatým, ani nedávali poznat rozdíl mezi nečistým a čistým; a skryli své oči před mými 
sobotami, takže jsem mezi nimi znesvěcen. (Ezechiel 22:26) 

Mnozí náboženští vůdci porušují Boží zákon a v souvislosti se sabaty zakrývají oči. Moje sabaty jsou 

odkazem na týdenní sabat a také na roční sabaty, které jsou také známé jako Boží svaté dny. Soboty jsou 

časem fyzického odpočinku/obnovení a duchovního omlazení. 

Obrazy sedmidenního týdne, které stejně jako Bůh dal lidem šest dní, aby konali svou práci a sedmý den 

odpočívali, že Bůh dal lidstvu šest „tisíciletých dní“ (srov . Žalm 90:4; 2. Petr 3:8 ). konat dílo lidstva, ale 

pak žít v ‚sedmém dni tisíce let‘ v tisíciletém království (srov. Zjevení 20:4-6). 

Plán na 6 000/7 000 let je dobře v souladu s novozákonním učením o bytí v „posledních dnech“ ( Skutky 

2:14-17 ), které začalo nejpozději, když Ježíš končil svou pozemskou službu ( Židům 1:1-2 ). Poslední dva 

dny šesti tisíc let by byly posledními dny tohoto typu týdne. 

Židovská tradice učí, že tato myšlenka 6000 let byla poprvé vyučována ve škole proroka Eliáše ( 

Babylonský Talmud: Sanhedrin 97a). 

Na konci druhého a na začátku třetího století byli řecko-římští světci a biskupové jako Irenaeus 

(Irenaeus. Adversus haereses , kniha V, kapitola 28:2-3; 29:2) a Hippolytus (Hippolytos. Na HexaËmeronu 

, neboli Šestidenní práce) také chápali a učili 6 000–7 000 let a také uvedli, že týdenní sabat představoval 

tisíciletý odpočinek (sedmý z tisíce let). 

Ale po nástupu císaře Konstantina ve 4. století to mnoho dalších přestalo učit. Více o rané víře lze nalézt v bezplatné 

knize dostupné online na ccog.org s názvem Víry původní katolické církve . 



Navzdory tomu, že řecko-římští katolíci již oficiálně neučí nauku o 6000 letech, Bůh dovolil ďáblovi a 
lidstvu v tomto věku 6000 let, aby se rozhodli jít špatnou cestou, aby minimalizovali celkové utrpení a 
byli součástí procesu k dokonalosti všech lidí. kdo Mu bude naslouchat – buď v tomto věku, nebo ve 
věku, který přijde. 

Proč 6000 let? 

Zdálo by se, že Bůh dospěl k závěru, že to bude dost času na to, aby lidé vyzkoušeli mnoho různých 

způsobů života, které považovali za nejlepší – a tuto příležitost mělo několik generací od doby, kdy Adam 

a Eva. Takže po tisíce let by lidé později mohli lépe vidět, že výroky v Příslovích 14:12 a 16:25 „Existuje 

cesta, která se člověku zdá správná, ale její konec je cestou smrti,“ jsou opravit. 

Bůh věděl, že tento svět se na konci oněch 6 000 let tak zhorší, že „nebudou-li tyto dny zkráceny, nebude 

spaseno žádné tělo“ (Matouš 24:22). 

Po 6000 letech se Ježíš vrátí, svatí budou vzkříšeni, život na planetě bude zachráněn a tisíciletá část 

Božího království bude nastolena (srov. Zjevení 20:4-6) 

A to bylo pro většinu zdánlivě záhadou. 

Všimněte si něčeho, co Izajáš inspiroval k napsání: 

11 K tomuto lidu totiž bude mluvit koktavými rty a jiným jazykem, 12 Jemuž řekl: "Toto je 

odpočinek, kterým můžeš dát odpočinout unaveným," A "Toto je osvěžení"; Přesto neslyšeli. 

(Izajáš 28:11–12) 

Bůh slibuje odpočinek, ale kvůli „koktajícím rtům a jinému jazyku“ – nesprávnému učení a problémům s 

překladem – většina nepřijímá osvěžující odpočinek, který Bůh na každý týden poskytl. 

V novozákonní knize Židům se používají dvě různá řecká slova, která se do angličtiny často překládají 

jako „odpočinek“. V překladu do angličtiny jsou katapausis a sabatismus . Protože mnoho překladatelů 

chybně přeložilo obě tato slova stejně, mnozí byli zmateni. Sabbatismos je použit v Židům 4:9, zatímco 

katapausis je použit na místech, jako je Židům 4:3. 

Kvůli budoucímu „odpočinku“ ( katapausis ) – království Božího – do kterého má vstoupit duchovní Izrael 

(Židům 4:3), zbývá pro ně sabbatismos — nyní zachovávání sobotního dne (Židům 4:9 ). To znamená, že 

křesťané vstoupí do budoucího „odpočinku“ Božího Království, i když nyní dodržují týdenní sabatní 

odpočinek, který se na něj těší. V tomto věku má Boží lid pilně odpočívat ve stejný den jako Bůh (Židům 

4:9-11a), „aby někdo nepadl podle stejného příkladu neposlušnosti“ (Židům 4:11b). 

Kvůli špatným překladům a „zakrývání očí“ náboženskými učiteli ohledně Božích sabatů je biblický 

odpočinek pro mnohé stále záhadou. 

Tajemství hříchu 

Zdá se, že mnoho lidí je zmateno tím, co je hřích. 

Mnozí se chovají, jako by to uměli definovat. 



Přesto je to Bůh, a ne lidé, kdo definuje hřích. 

co je hřích? 

Bible to definuje takto: 

4 Kdo se dopouští hříchu, dopouští se také nezákonnosti, a hřích je nezákonnost. (1 Jan 3:4, 
NKJV) 

4 Každý, kdo páchá hřích , páchá také nepravost; a hřích je nepravost. (1 Jan 3:4, DRB) 

4 Každý, kdo hřeší, porušuje zákon a hřích je ve skutečnosti nezákonnost. (1. Jana 3:4, EOB Nový 
zákon) 

4 Každý, kdo se dopouští hříchu , přestupuje i zákon, neboť hřích je přestoupení zákona. (1. Jana 
3:4, KJV) 

jaký zákon? 

Boží zákon, který je v Jeho slově (srov. Žalm 119:11), a který zahrnuje Desatero přikázání (srov. 1 Jan 2:3-
4; Žalm 119:172; viz také bezplatná kniha, dostupná online na www. ccog.org, s názvem: Deset 
přikázání: Dekalog, křesťanství a zvíře ). 

Ačkoli nikdo nebyl nucen k hříchu, Bible učí, že všichni zhřešili (Římanům 3:23). 

Proč lidé hřeší? 

No, ze stejného důvodu, kvůli kterému zhřešili Eva a Adam. Byli oklamáni Satanem a/nebo jejich 
chtíčem. 

Satan oklamal celý svět (Zjevení 12:9). Použil každou zlou myšlenku, kterou mohl, aby ovlivnil a oklamal 
celé lidstvo. Satan šířil svou filozofii široko daleko (srov. Efezským 2:2) — apeloval na marnivost, chtíč a 
chamtivost, aby nás ovlivnily. 

Všimněte si následujícího od zesnulého evangelisty Leroye Neffa: 

Každý z nás byl na toto lstivé bombardování naladěn odmala. Satan použil tuto metodu k vložení 
nesprávných myšlenek a používá prostředí a okolnosti, aby nás ovlivnil, abychom dělali 
nesprávná rozhodnutí, stejně jako Adam a Eva. 

Když jsme se narodili, neměli jsme žádnou nenávist ani nepřátelství vůči Bohu nebo Jeho 
dokonalému způsobu. Ani jsme nevěděli, že Bůh existuje, nebo že má pro nás správný způsob 
života. Ale v pravý čas jsme si také vyvinuli stejný postoj jako Satan, sobectví, chamtivost a chtíč 
a touhu po vlastní cestě. 

Když jsme byli malými dětmi, mohli jsme být jako ti, o kterých mluvil Kristus (Matouš 18:3, 4). 
Byli pokorní a učenliví – ještě nebyli plně oklamáni Satanem a jeho společností. … 



Všechna lidská běda, neštěstí, bolest a bída přišly jako přímý následek hříchu – porušení Božích 
duchovních a fyzických zákonů. Štěstí a plný život v hojnosti jsou automatickým výsledkem 
poslušnosti Božího zákona. (Neff L. All About Sin. Tomorrow's World Magazine. Duben 1972) 

A zatímco Ježíš zemřel za všechny naše hříchy, hřích něco stojí. A dlouhodobá cena spočívá v tom, že to 
negativně ovlivňuje hříšníka a jeho potenciál konat ještě více dobra. Tak udělej nemyslete si, že hřešit 
nyní je pro vás (nebo ostatní) dobré, ale doufejme, že se všichni ze svých hříchů poučí (srov. 2 Petr 2,18-
20), vyznají je (1 Jan 1,9) a budou z nich činit pokání ( srov. Sk 2:37-38). 

Kvůli nesprávnému učení a tradicím mnozí v tomto věku neuznávají hřích. 

Apoštol Pavel napsal: 

7 Nebo tajemství nepravosti již působí; je tu jen ten, kdo to v současnosti omezuje, dokud 
nevyjde ze středu. 8 A tehdy se ukáže ten bezbožník, kterého Pán Ježíš pohltí dechem svých úst a 
zruší příchodem svého příchodu, 9 jehož příchod je podle působení Satana, v každé moci a ve 
znameních. a v divech lži 10 a v každém podvodu zla pro ty, kteří hynou, na oplátku za to, že 
nedostali lásku k pravdě, aby byli spaseni. 11 A proto na ně Bůh sešle dílo klamu, aby uvěřili lži, 12 

aby byli souzeni všichni, kdo nevěřili pravdě, ale libovali si v nepravosti. (2. Tesalonickým 2:7–12, 
Berejská doslovná Bible) 

Součástí „tajemství nezákonnosti“ („tajemství nepravosti“ DRB) je, že mnozí nebyli učeni této pravdě o 
hříchu a/nebo byli učeni uvažovat o Božích zákonech jako farizeové z Ježíšovy doby a místo toho přijali 
nesprávné tradice. (srov. Matouš 15,1-9). Ti, kteří nemají dostatečnou lásku k pravdě, budou krutě 
oklamáni, jak se budeme blížit konci tohoto věku. 

Bible učí: „Neklamte se, moji milovaní bratři“ (Jakub 1:16). 

Přesto máme my lidé tendenci klamat sami sebe (zejména Satanovým vlivem) a neuvědomovat si rozsah 
svých sklonů k bloudění. 

Apoštol Jakub vysvětlil o pokušení a hříchu následující: 

12 Blahoslavený muž, který snáší pokušení; neboť až bude schválen, obdrží korunu života, kterou 
Pán zaslíbil těm, kdo ho milují. 13 Ať nikdo neříká, když je pokoušen: „Jsem pokoušen Bohem“; 
neboť Bůh nemůže být pokoušen zlem, ani sám nikoho nepokouší. 14 Ale každý je v pokušení, 
když je sváděn svými vlastními žádostmi a lákán. 15 Když pak žádost počne, porodí hřích; a hřích, 
když dospěje, plodí smrt. (Jakub 1:12–15) 

Abyste odolali pokušení a vypudili ze své mysli špatnou myšlenku, která do ní vstoupí, naplňte svou mysl 
dobrými myšlenkami (Filipským 4:8) a obraťte se k Bohu. 

Jaké jsou lepší myšlenky než ty o Bohu a Jeho Slovu? Pokud se Satanovi správně postavíte, Bible říká, že 
uteče (Jakub 4:7). 

Odporování vás činí duchovně silnějšími, zatímco oddávat se hříchu vás činí slabšími. 



Hřích pomáhá těm, kdo jsou ochotni věřit, ukázat, že potřebujeme Boha a Jeho cesty. 

Bůh pochopil vliv Satanova klamu, stejně jako lidské chtíče, a vyvinul plán spásy, který s tím počítá (další 
podrobnosti o tom najdete v bezplatné online knize: Univerzální nabídka spásy. Apokatastasis: Může 
Bůh zachránit ztracené v budoucím věku? Stovky písem odhalují Boží plán spásy ). 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



3.  Co učí světová náboženství? 

Různé víry mají svá přesvědčení o tom, jaké jsou účely stvoření. Podívejme se tedy na některá prohlášení 
z těch, která se drží různých východních a západních náboženství. 

Nejprve se však podívejme na ateisty. Ateisté nevěří, že lidé mají nějaký účel, snad kromě požitku nebo 
nějaké formy osobního naplnění. 

Jsou někteří (kteří se mohou nebo nemusí považovat za ateisty), kteří věří, že by bylo lepší, kdyby 
existovalo méně lidí: 

Antinatalismus je přesvědčení, že lidský život je objektivně bezcenný a nesmyslný. Jak vysvětluje 
The Guardian, antinatalisté tvrdí, že lidská reprodukce způsobuje neopodstatněné škody lidské 
společnosti (která by podle tohoto způsobu myšlení neměla existovat) a planetě. Kromě toho 
jsou rodiče vinni z mravního zločinu tím, že vnucují existenci dětem, které s jejich existencí 
nesouhlasily. … 

antinatalisté často tvrdí, že jejich víra v bezcennost lidského života je motivována soucitem s 
lidským životem… 

antinatalisté si přejí chránit lidstvo před poškozením tím, že zajistí jeho vyhlazení... (Walsh M. 
Rostoucí „antinatalistické“ hnutí vyzývá k zániku lidstva... Daily Wire, 15. listopadu 2019) 

V zásadě antinatalisté věří, že lidé způsobují více škody než užitku, život je těžký, a proto by lidé neměli 
přivádět na svět více lidských bytostí, protože to zvýší celkové utrpení a bolest. 

Ale mýlí se o lidské hodnotě. 

Lidé mají hodnotu. A zatímco existují utrpení, lidé byli nuceni přispívat a pomáhat. Život má smysl. 

Nyní se podívejme, co hinduismus říká o účelu lidstva. 

Hindů je údajně o něco více než jedna miliarda. Zde jsou informace o víře této víry: 

Podle hinduismu je smysl (účel) života čtyřnásobný: dosáhnout dharmy, arthy , kámy a mókši. 
První, dharma, znamená jednat ctnostně a spravedlivě. ... Druhým smyslem života podle 
hinduismu je Artha , který odkazuje na snahu o bohatství a prosperitu v životě člověka. ... Třetím 
smyslem hinduistického života je hledání Kamy. Jednoduše řečeno, Kama může být definována 
jako získávání radosti ze života. Čtvrtým a posledním smyslem života podle hinduismu je mókša, 
osvícení. Dosažení moksha je zdaleka nejobtížnějším smyslem života, moksha může jednotlivci 
trvat jen jeden život (zřídka) nebo to může trvat několik. Je však považován za nejdůležitější 
smysl života a nabízí takové odměny, jako je osvobození od reinkarnace, seberealizace, osvícení 
nebo jednota s Bohem. ( Sivakumar A. Smysl života podle hinduismu, 12. října 2014) 

Hinduismus tedy v podstatě učí snažit se žít spravedlivě, hledat prosperitu, užívat si života a dosáhnout 
osvícení, což podle hinduisty, kterého jsem slyšel mluvit, zahrnuje také zbožštění. I když tyto hinduistické 
názory mohou být v souladu s Biblí, nevysvětlují, proč by měl být život na prvním místě. 



Údajně existuje o něco více než půl miliardy buddhistů. Buddhismus má jiný pohled než hinduismus: 

Buddhismus popírá, že by existoval nějaký trvalý a absolutní význam života, a popisoval život 
jako neuspokojivý (s. dukkha) a prázdný (s. sunyata). Buddha však uznal, že existuje relativní 
význam života, a právě prostřednictvím této relativní a podmíněné povahy života můžeme 
dosáhnout a realizovat univerzální pravdu. Podle Buddhových diskurzů nejsou naše životy a svět 
nic jiného než jevy, které stoupají a klesají. Je to proces formování a degenerace. (Jaký je význam 
života? Buddhanet.net, staženo 21.03.2019) 

Zatímco hinduismus má mnoho bohů, buddhismus nemá žádného. A pokud není Bůh, pak mají 
buddhisté (stejně jako ostatní ateisté) pravdu, že život nemá absolutní význam. 

Ale pokud existuje božská duchovní bytost, a ano, je logické dojít k závěru, že existuje (chcete-li mít 
informace, které to dokazují, podívejte se také na naši bezplatnou brožuru, online na ccog.org, Is God's 
Existence Logical? ), pak by to znamenalo větší smysl, že božský Stvořitel měl skutečný a významný účel. 

Buddhismus i hinduismus učí myšlenku zvanou karma. Zde je několik informací z buddhistického zdroje: 

Karma je zákon morální příčinnosti. Teorie karmy je základní doktrínou buddhismu. … V tomto 
světě se člověku nestane nic, co by si z nějakého důvodu nezasloužil. … Pálský výraz Karma 
doslova znamená jednání nebo konání. Jakýkoli druh úmyslného jednání, ať už mentálního, 
verbálního nebo fyzického, je považován za karmu. Zahrnuje vše, co je zahrnuto ve frázi 
„myšlenka, slovo a skutek“. Obecně řečeno, všechny dobré a špatné činy tvoří karmu. Karma ve 
svém konečném smyslu znamená veškerou morální a nemorální vůli. ( Sayadaw M. The Theory 
of Karma. Buddhanet.net, staženo 22.07.19) 

I když Bible nepoužívá výraz „karma“, učí, že člověk bude sklízet to, co zaseje (Galatským 6:7-8). Ale na 
rozdíl od buddhismu Bible učí, že Bůh věci řídí ( Přísloví 16:9) , takže to nakonec dobře dopadne pro ty, 
kteří přijmou Jeho vůli (srov. Římanům 8:28). A růst pokoje nebude konce (Izajáš 9:7). 

Nyní je však třeba zdůraznit, že hinduismus a buddhismus chtějí, aby byl svět lepším místem. Ale 
nechápou, jak Bible učí, že se to stane. 

Na rozdíl od buddhistů muslimové věří v božského Stvořitele, který má pro lidi určitý účel. Muslimů je 
údajně 1,8 miliardy. Zde je jeden islámský pohled související s tím, proč Bůh stvořil lidi: 

Naše tělo, náš duch, naše predispozice k uctívání Boha a naše světlo jsou dary zaslané přímo od 
Boha, aby sloužily jako kritické prostředky k dosažení lidské dokonalosti. Tato dokonalost 
spočívá v kultivaci těch aspektů ducha, které přesahují jeho oživující kvality, aktualizaci našeho 
sklonu k uctívání a zušlechťování našeho světla. Když se to stane, člověk je krásné stvoření a jako 
takový vhodný předmět božské lásky, protože jak zmínil náš Prorok : „Vpravdě, Bůh je krásný a 
miluje krásu. (Shakir A. The Human in the Qur'an. Journal of the Zaytuna College, 5. června 
2018) 

Zatímco Ježíš také poukázal na to, že cílem by měla být dokonalost (Matouš 5:48), výše uvedené 
pravdivě nevysvětluje, proč Bůh stvořil lidi. Nicméně následující islámský zdroj uvádí důvod: 



Bůh stvořil člověka, aby mu sloužil, což znamená, že lidé mají věřit v jediného Boha a konat 
dobro. Toto je předmět lidského života. Bůh říká: „Nestvořil jsem lidi, než aby mi sloužili. (The 
Winds That Scatter, 51:56) (Jaký je účel lidského života v islámu? Muslim Converts Association of 
Singapore, přístup 21.03.2019) 

Zatímco lidé by měli konat dobro , mnoho ze zbytku výše uvedeného je podobné určitým 
protestantským názorům na to, proč Bůh stvořil lidi, na které se podíváme příště. 

Některé protestantské názory 

V rámci již zmíněných náboženství existují různé názory na to, proč Bůh stvořil lidi. 

A totéž platí mezi protestanty. 

Protestantů je údajně jen něco málo přes 800 milionů a jsou rozděleni podle mnoha denominací, 
ministerstev a sekt (poznámka: Pokračující církev boží NENÍ protestantská – podrobnosti o tom, proč, 
najdete v našich bezplatných online knihách: The Continuing History of the Církev Boží a naděje na spásu: 
Jak se pokračující církev Boží liší od protestantismu ). 

Navzdory rozmanitosti protestantů se však zdá, že existují určité obecné shody o tom, proč Bůh něco 
stvořil. 

Všimněte si jednoho protestantského názoru, proč Bůh stvořil lidi: 

Proč Bůh stvořil lidi? 

Učinil tak, aby si vzdal slávu. Bůh nás stvořil, abychom žili a užívali si vztahy jako on. Ježíš řekl: 
„To jsem vám řekl, aby má radost byla ve vás a vaše radost byla úplná“ (Jan 15:11). ... 

Přinášet Bohu slávu – to jest ho vyvyšovat, vyzdvihovat, vzdávat mu chválu, vzdávat mu čest – je 
ve skutečnosti naším smyslem života. (Bell S. Josh McDowell Ministry. zveřejněno 11. dubna 
2016) 

My v CCOG bychom nesouhlasili. Bůh nás nestvořil, protože je nějaká duchovní bytost řízená egem, která 
potřebovala lidi, aby Mu vzdali slávu. Ani vzdávat slávu Bohu není smyslem lidského života. Ale je 
pravda, že Bůh chtěl zvýšit radost. 

Zde je další, poněkud podobná protestantská odpověď: 

Proč Bůh vůbec stvořil? Nudil se? Byl osamělý? Proč si Bůh prošel obtížemi při stvoření lidí? 

Bible nám říká, že konečným Božím záměrem s vesmírem je zjevit svou slávu. Bible nám říká, že 
konečným Božím záměrem pro lidstvo je zjevit svou lásku. (Byl Bůh nudný? Vše o God Ministries, 
přístup 21.03.2019) 

No, tohle je trochu blíž, protože láska je toho součástí, ale opět z toho plyne, že Bůh všechno stvořil kvůli 
své potřebě nechat pohladit své ego. Bůh není ješitný a nepotřebuje to. 



Zde jsou názory dvou dalších protestantů: 

Proč Bůh stvořil svět? 

Krátká odpověď, která zní celou Biblí jako valící se hrom, zní: Bůh stvořil svět ke své slávě . (Piper 
J. 22. září 2012. https://www.desiringgod.org/messages/why-did-god-create-the-world přístup 
16.01.19) 

Proč Bůh stvořil? 

Bůh nestvořil kvůli nějakému omezení v sobě samém. Místo toho stvořil vše z ničeho, aby dal 
svou slávu na odiv pro potěšení svých stvořených bytostí a aby mohly hlásat Jeho velikost. 
(Lawson J. Ligonier Ministries, 3. července 2017) 

Další dva tvrdí, že Bůh udělal věci pro svou osobní slávu. 

Zdá se tedy, že tyto protestantské (včetně baptistických) zdroje souhlasí. Ale my v CCOG nevěříme, že 
skutečně chápou tajemství Božího plánu. 

Pohledy z římskokatolické církve a svědků Jehovových 

A co římští katolíci? 

Katechismus katolické církve učí: 

293 Písmo a tradice nikdy nepřestanou učit a oslavovat tuto základní pravdu: „Svět byl stvořen 
ke slávě Boží. 134 Svatý Bonaventura vysvětluje, že Bůh stvořil všechny věci „ne proto, aby zvětšil 
svou slávu, ale aby ji ukázal a sdělil“, 135 protože Bůh nemá jiný důvod stvořit než svou lásku a 
dobrotu: „Tvorové vznikli, když klíč lásky otevřel ruku." 136 První vatikánský koncil vysvětluje: 

Tento, pravý Bůh, ze své vlastní dobroty a „všemohoucí síly“, nikoli proto, aby zvýšil svou vlastní 
blaženost, ani aby dosáhl své dokonalosti, ale aby tuto dokonalost projevil prostřednictvím 
výhod, které poskytuje tvorům, s absolutní svobodou rady. „a od počátku věků z ničeho 
vytvořeny oba řády tvorů, duchovní i tělesný. . . “ 137 

294 Boží sláva spočívá v uskutečnění tohoto projevu a sdělení jeho dobroty, pro kterou byl svět 
stvořen. Bůh nás učinil, „abychom byli jeho syny skrze Ježíše Krista, podle záměru jeho vůle, ke 
chvále jeho slavné milosti “, 138 neboť „slávou Boží je člověk plně živý; navíc lidský život je vizí 
Boha: jestliže Boží zjevení skrze stvoření již přineslo život všem bytostem, které přebývají na 
zemi, oč více projevení Otce ze Slova získá život těm, kdo vidí Boha.“ 139 Konečným účelem 
stvoření je, aby se Bůh, „který je stvořitelem všech věcí, nakonec stal „všem ve všem“, a tím 
zároveň zajistil svou vlastní slávu a naši blaženost. 

Nyní, kvůli zmínce o lásce, je výše uvedené blíže než některé jiné zdroje, i když není dostatečně úplné, 
protože vynechává důležitý důvod. 

Zesnulý kardinál John Henry Newman se přiblížil, když napsal následující: 



Jsem stvořen k tomu, abych něco dělal nebo abych byl něčím, pro co nikdo jiný není stvořen. 
Mám místo v Božích radách, v Božím světě, které nikdo jiný nemá... Pokud skutečně selžu, může 
vychovat jiného, jako by mohl učinit kameny Abrahamovými dětmi. Přesto se podílím na tomto 
velkém díle... Nestvořil mě nadarmo. (Newman JH. Meditace a pobožnosti zesnulého kardinála 
Newmana. Longmans, Green, 1903, s. 301) 

Výše uvedené je v zásadě správné, i když stále není kompletní. Někteří protestanti si také uvědomují, že 
Bůh bude mít dílo pro své svaté během věčnosti, ale mají sklon být vágní ohledně toho, jaké dílo nebo 
proč. 

Nyní je zde to, co svědkové Jehovovi učí v lekci 2.3 svého online biblického učení s názvem Proč Bůh 
stvořil lidi ? : 

Jehova stvořil lidi, aby se navždy radovali ze života na zemi a znali ho jako svého milujícího Otce. 
(https://www.jw.org/en/bible-teachings/online-lessons/basic-bible-teachings/unit-2/why-did-
god-create-man-purpose/#78 zpřístupněno 01/16/ 19) 

... proč existuje Země? ... Byl vytvořen, aby byl krásným domovem pro lidi 
(https://www.jw.org/en/bible-teachings/online-lessons/basic-bible-teachings/unit-2/why-did-
god- create-man-purpose/#85 zpřístupněno 01/16/19). 

1. Bůh stvořil zemi, aby byla trvalým domovem pro lidi 
2. Bůh stvořil lidi, aby žili navždy pod jeho láskyplným vedením. Tento účel splní 
(https://www.jw.org/en/bible-teachings/online-lessons/basic-bible-teachings/unit-2/why-did-
god-create-man-purpose/#131 ) 

I když je pravda, že Bůh stvořil zemi, aby byla domovem pro lidi, a že Bůh dá těm, kteří budou náležitě 
činit pokání a přijmou Ježíše, věčný život, ve skutečnosti to nevysvětluje, PROČ Bůh vůbec stvořil lidi. 

Blahoslavená vize 

Někteří se domnívají, že věčnost stráví především pohledem na Boží tvář. Toto je známé jako 'Beatific 
Vision'. 

Zatímco Bible učí, že můžeme navždy vidět Boží tvář (Žalm 41:12), někteří vyučují blaženou vizi jako 
křesťanskou odměnu a účel stvoření. 

Encyklopedie Nového světa to popisuje takto : 

Beatific Vision je termín v katolické teologii popisující přímé vnímání Boha, kterého se těší ti, kdo 
jsou v nebi, a udělují nejvyšší štěstí nebo požehnání. V tomto pohledu je lidské chápání Boha za 
živa nutně nepřímé (zprostředkované), zatímco Beatifická vize je přímá (bezprostřední). ... 

Tomáš Akvinský vysvětlil blaženou vizi jako konečný cíl lidské existence po fyzické smrti. 
Akvinského formulace pohledu na Boha v nebi se vyrovná Platónově popisu dobra ve světě 
forem, což není možné, dokud je člověk ještě ve fyzickém těle. ... 



Filosofie Platóna naznačuje koncept blažené vize v alegorii jeskyně, která se objevuje v 
Republikové knize 7 (514a-520a), mluvící skrze postavu Sokrata: 

Můj názor je, že ve světě vědění se idea dobra (Dobra) objevuje jako poslední a je viděna 
jen s námahou; a když je viděn, je také vyvozován jako univerzální autor všech věcí 
krásných a správných, rodič světla a pán světla v tomto viditelném světě a bezprostřední 
zdroj rozumu a pravdy v intelektuálovi (517b ,c ) . 

Pro Platóna se zdá, že Dobro v křesťanské teologii odpovídá Bohu. ... 

Svatý Cyprián z Kartága (třetí století) napsal o spaseném vidění Boha v Království nebeském: 

Jak velká bude tvá sláva a štěstí, když ti bude dopřáno vidět Boha, být poctěn sdílením 
radosti ze spasení a věčného světla s Kristem, tvým Pánem a Bohem... těšit se z radosti z 
nesmrtelnosti v Království nebeském se spravedlivými a boží přátelé. ... 

Ve 13. století filozof-teolog Tomáš Akvinský, po svém učiteli Albertu Magnovi, popsal konečný cíl 
lidského života jako spočívající v intelektuální blažené vizi Boží podstaty po smrti. Podle 
Akvinského převyšuje blažená vize víru i rozum. ... 

Hinduistické a buddhistické myšlení dlouho hovořilo o zážitku samádhi, ve kterém duše nachází 
spojení s božským, zatímco je stále v těle. Mystická tradice v islámu hovoří o doslovném vidění 
Božíma očima: „Když ho miluji, jsem jeho sluch, kterým slyší; a jeho zrak, kterým vidí; jeho ruka, 
kterou udeří; a jeho nohu, kterou chodí“ (Hadith z An-Nawawi 38). 

George Fox a další raní kvakeři věřili, že přímá zkušenost s Bohem je dostupná všem lidem bez 
zprostředkování. (Beatific Vision. Encyklopedie nového světa, 2013. 
http://www.newworldencyclopedia.org/entry/Beatific_Vision zpřístupněno 16.04.2019) 

Poznámka: Bible jasně říká, že Bůh sestoupí na zem (Zjevení 21:1-3), proto písma negují pohled na 

blaženou vizi v nebi. 

Editor Lutheran Journal of Ethics napsal: 

Ale konečný cíl Božího záměru s lidským stvořením září skrze eschatologické chápání posvěcení, 

kde je nám zaslíbeno blažené vidění svatosti a plného společenství s Bohem na věčnosti. (Santos 

C. Editor's Introduction: Lutherans and Sanctification. © září/říjen 2017. Journal of Lutheran 

Ethics, Volume 17, Issue 5) 

Mnoho protestantů, kteří věří v blaženou vizi, se přiklání k názoru, že tato vize je duchovní, nikoli fyzický 
zrak (např . Ortlund G. Why We Misunderstand the Beatific Vision. First Baptist Church of Ojai, 26. září 
2018). 

Ti, kdo přijímají verze blažené vize jako konečný cíl, mají sklon myslet si, že vidět Boha je naplní Jeho 
nebo jejich vlastním štěstím. 

Zde je opačný pohled na tuto vizi od někdejšího spisovatele Církve Boží: 



Máme-li věčnost strávit blaženým pohledem vzhůru do Boží tváře nebo mít okamžitě splněno 
každé naše přání – jak učí mnohá náboženství – po několika měsících (nebo po několika 8000 
letech, na tom vlastně nezáleží), život by byl nudný. . A jakmile by byl život nudný, byl by 
nechutně a ďábelsky děsivý. Protože by nezbylo nic jiného než nekonečná věčnost nadcházející 
nudy – se smrtí báječná, ale nemožná cesta úniku (viz Lukáš 20:35-38). To by bylo skutečně 
totální mučení. 

Ale náš Věčný Otec má lepší nápad. Navrhl plán, v němž věčnost nebude postupně nudit. Ale 
jakkoli se to zdá neuvěřitelné, věčnost bude postupně vzrušující, jiskřivější a příjemnější, jak 
bude každý eon následovat eon. (Kuhn RL. The God Family – Part Three: To Inhabit Eternity. 
Good News, červenec 1974) 

Ano, Bůh udělal to, co udělal, aby věčnost mohla být lepší. Všimněte si něčeho od zesnulého spisovatele 
Church of God: 

Bůh, který dal tento svět dohromady, tak učinil s plánem na mysli. Tento plán nebyl 
beznadějnou Nirvánou jednoho velkého světového náboženství, které slibuje, že se navždy 
stanete nevědomou součástí velkého celku ničeho bez starostí – protože navždy nemáte žádné 
individuální vědomí. Není to blaženost dřímání v houpací síti zavěšené mezi dvěma datlovými 
palmami v oáze a věčné krmení smyslnými pannami, o jehož příslibu jsou stoupenci Alláha 
zaručeni. Není to chodit po zlatých ulicích se zlatými pantoflemi, brnkat na harfu s jedinou 
starostí, jak udržet svatozář rovně, jak se zdá být příslibem většiny protestantských skupin. 
Rozhodně to není příslib, že konečně budeme moci pohlédnout do tváře Boha a ocenit blaženou 
vizi (ať už je to cokoliv), stejně jako příslib těm, kdo následují katolickou víru: Co navrhuje Bůh, 
který stvořil vše, je přivést tě do své rodiny. Být Bohem jako Bůh je Bůh! Nejen být Bohem v 
eufemistickém smyslu, kdy jsme všichni bratři a sestry s Bohem jako naším Otcem, figurkou, ale 
abychom zcela sdíleli Jeho božskou přirozenost. … 

Skutečný Boží plán je praktický. O svém rodinném Království říká, že jeho rozšiřování nikdy 
neskončí. Jeho plánem je pokračovat v přidávání synů a dcer, kteří vypadají, cítí, jednají jako On 
a kteří se skládají ze stejného seberegenerujícího se věčného duchovního života jako On, navždy! 
Proto je cílem, který si Bůh stanovil, naděje, kterou ani On nikdy nenaplní. Nekonečné, věčné, 
navždy vytvářející stále se rozšiřující rodinu, abyste si mohli užívat a vládnout velkému stvoření, 
které již vytvořil – a abyste vy i já mohli bez konce sdílet budoucí stvoření. Nabitý, praktický, 
zajímavý, náročný, trvalý plán, který dává věčný důvod žít. 

V tom plánu není žádná nuda. Nikdy se nestane, že by váš zájem vypršel. Žádný mýtický, 
nábožensky znějící fascikl o nějaké duchovní zemi nikdy-nikdy, kde věčně nic neděláte – ale 
věčná práce tvořit, vládnout! řešení problémů s viditelným přínosem. … Má moc tě vzkřísit … 
(Hill DJ. Co svět nyní potřebuje je...HOPE. Plain Truth, únor 1979) 

Všimněte si něčeho od zesnulého vůdce Církve Boží: 

"Pokud člověk zemře, bude znovu žít?" (Job 14:14). Toto by měl být čas NADĚJE, protože i kdyby 
TENTO SVĚT zemře – a zemře – bude následovat VZKŘÍŠENÍ nového a lepšího světa – světa V 
MÍRU – světa spokojenosti, štěstí, hojnosti, RADOSTI! Bůh nám pomoz pochopit! Nejen 



nepřetržitá existence – ale plný, šťastný, zajímavý, HOJNÝ život! Ano — a to na CELOU VĚČNOST! 
(Armstrong HW. Jaký je účel vzkříšení? Dobrá zpráva, březen 1982) 

Protože mnozí plně nerozumí písmu, prosazují názory, například jak vyučují blaženému vidění, které 
nejsou plně v souladu s Božím plánem. 

To, že se díváme na Boha, samo o sobě nezlepší věčnost. I když On, který nám žehná navždy, to jistě 
udělá (srov. Žalm 72:17-19). 

Všechny věci stvořené pro Ježíše 

Nový zákon o Ježíši a stvoření učí: 

15 On je obraz neviditelného Boha, prvorozený nade vším stvořením. 16 Neboť skrze něho bylo 
stvořeno vše, co je na nebi i na zemi, viditelné i neviditelné, ať trůny nebo panstva, knížatství 
nebo mocnosti. Všechny věci byly stvořeny skrze Něho a pro Něho. Koloským 1:15–16) 

2 ... Jeho Syn, kterého ustanovil dědicem všeho, skrze něhož také učinil světy; 3 který je leskem 
jeho slávy a jasným obrazem jeho osoby a zastává vše slovem své moci (Židům 1:2-3) 

Byli jsme jednoduše stvořeni k tomu, abychom se dívali na Ježíše na věčnost? 

Ne. 

Všimněte si, proč Ježíš řekl, že přišel: 

10 … Já jsem přišel, aby měli život a aby ho měli v hojnosti. (Jan 10:10) 

Tím, že máme „život“ a máme ho „hojněji“, Ježíš učí, že přišel, abychom mohli mít lepší věčnost a že 
bychom mohli pomoci zlepšit věčnost. 

Bůh nestvořil lidi proto, aby na Něho lidé hleděli celou věčnost. 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



4.  Proč Bůh připouští utrpení? 

Jestliže Ježíš přišel , abychom mohli mít život „hojněji“ (Jan 10:10), připouští Bůh utrpení? 

Ano. 

Má to nějaký účel? 

Ano. 

31 Neboť Hospodin nezavrhne navěky. 32 Ačkoli působí zármutek, přesto projeví soucit podle 
množství svých slitování. 33 Neboť on netrápí dobrovolně, ani nezarmucuje děti lidské. (Pláč 
3:31–33) 

Všimněte si, že Bůh nás dobrovolně nesužuje ani nezarmucuje. Chce, abychom se dobře činili (srov. 3 Jan 
2). 

Zdánlivě špatné věci se stávají slušným lidem. 

Ježíš nikdy nezhřešil (Židům 4:15), ale trpěl za nás (1 Petr 2:21). A „ač byl Syn, naučil se poslušnosti z 
toho, co vytrpěl“ (Židům 5:8). 

Proč Bůh nechává lidi trpět? 

Existuje několik důvodů. Jedním z nich je trest za naše hříchy/následek našich hříchů, abychom nás 
povzbudili, abychom nehřešili a obrátili se zpět k Bohu (Pláč 3:39-40; Leviticus 26:18). A měli bychom 
chápat, že Bible učí, že nás Bůh trestá méně, než si naše nepravosti zaslouží (srov. Ezdráš 9:13; Job 11:6). 
Nyní si to uvědomují i lidé, kteří věří alespoň těm částem Bible. 

Ale je tu ještě jeden, složitější důvod. 

Apoštol Pavel nám říká, že „stvoření bylo podrobeno marnosti, ne dobrovolně, ale kvůli Tomu, který je 
podrobil v naději“ (Římanům 8:20). Také napsal: 

16 Proto neklesáme na mysli. I když náš vnější člověk hyne, přesto se ten vnitřní člověk den za 
dnem obnovuje. 17 Neboť naše lehké soužení, které je jen na okamžik, působí na nás mnohem 
větší a věčnou tíhu slávy, 18 když nehledíme na to, co je vidět, ale na to, co není vidět. Neboť věci, 
které jsou vidět, jsou dočasné, ale věci, které nejsou vidět, jsou věčné. (2. Korinťanům 4:16–18) 

Lidé jsou v procesu zušlechťování – což zahrnuje smutek a trápení – a přesto existuje naděje. Ti, kteří 
nejsou v tomto věku povoláni, jsou očištěni jedním způsobem (Izajáš 48:10; Jeremjáš 9:7), zatímco ti 
povolaní mají být očištěni a očištěni spíše jako stříbro a/nebo zlato (Zachariáš 13:9; Žalm 66:10; Daniel 
11:35, 12:10; 1. Petra 1:7; viz Zjevení 3:18). Proto jsou v tomto věku „ohnivé“ zkoušky (1. Petrova 1:7; 
4:12). 

Existuje naděje na to, co bude lepší: 



9 Ale, milovaní, věříme v lepší věci ohledně vás, ano, o věci, které doprovázejí spasení, ačkoli 
mluvíme tímto způsobem. 10 Bůh totiž není nespravedlivý, aby zapomněl na vaši práci a na práci 
lásky, kterou jste prokázali jeho jménu tím, že jste sloužili svatým a sloužíte. 11 A přejeme si, aby 
každý z vás projevoval stejnou píli k plné jistotě naděje až do konce, 12 abyste nelenili, ale 
napodobovali ty, kteří vírou a trpělivostí zdědili zaslíbení. (Hebrejcům 6:9–12) 

Máme tedy být trpěliví a věřit, že Boží cesty povedou k „lepším věcem“. 

Trpělivě snášet utrpení je známkou lásky: 

4 Láska je shovívavá, je laskavá, láska nezávidí, láska se nevychloubá, není nafoukaná, 5 nejedná 
neslušně, nehledá své věci, nenechává se vyprovokovat, nepřičítá zlo, 6 neraduje se z nepravosti, 
ale raduje se s pravdou; všechno snáší, 7 všemu věří, všechno doufá, všechno vydrží. 8 Láska nikdy 
nezklame; (1. Korinťanům 13:4–8, doslovná standardní verze) 

Řecké slovo přeložené jako láska je přepsáno jako „agapé“ – a tento typ lásky se raduje z pravdy a snese 
všechno. Záhadou skutečné lásky je, že utrpení může být zapojeno do rozvoje lásky. Skutečná láska 
nezklame. 

Někdy lidé trpí pro konání dobra: 

17 Lépe je totiž , je- li to vůle Boží, trpět za dobré jednání než za zlé. (1 Petr 3:17) 

Všimněte si, že výše uvedené NEŘÍKÁ, že je vůlí Boží způsobovat si utrpení, abychom byli nešťastní. Boží 
cesty jsou vyšší než naše cesty ( Izajáš 55:8-9 ) a aspekty lásky jsou tajemstvím Božího plánu (srov. 
Efezským 5:25-32). 

Bible je jasná, že z utrpení, které nás sužuje, plynou výhody: 

3 Smutek je lepší než smích, neboť smutným pohledem se srdce zlepšuje. 4 Srdce moudrých je v 
domě smutku, ale srdce bláznů je v domě veselí. (Kazatel 7:3–4) 

16 Sám Duch vydává svědectví společně s naším vlastním duchem a dosvědčuje, že jsme děti 
Boží. 17 Jsme-li děti, jsme také dědici – vpravdě dědicové Boží a spoludědicové Kristovi – pokud 
skutečně spolu s ním trpíme, abychom spolu s ním byli také oslaveni. (Římanům 8:16–17, AFV) 

18 Domnívám se totiž, že utrpení nynějšího času nejsou hodna srovnání se slávou, která se na nás 
zjeví. (Římanům 8:18) 

12 Milovaní, nemysli si, že je to divné v ohnivé zkoušce, která tě má zkoušet, jako by se ti stalo 
něco divného; 13 ale radujte se do té míry, že máte účast na Kristově utrpení, abyste, když se 
zjeví jeho sláva, mohli se také radovat velikou radostí. (1 Petr 4:12-13) 

11 Můj synu, nepohrdej kázáním Páně, ani jeho napomenutím neopovrhuj; 12 Neboť koho Pán 
miluje, toho napravuje, jako otec syna, v němž má zalíbení. (Přísloví 3:11–12) 



5 A zapomněl jsi na napomenutí, které k tobě mluví jako k synům: „Můj synu, nepohrdej káznou 
Páně a nedej se odradit, když tě kárá; 6 Neboť koho Pán miluje, toho trestá a každého syna, 
kterého přijímá, bičuje." 

7 Snášíte-li kázeň, Bůh s vámi nakládá jako se syny; Nebo jaký je syn, kterého otec netrestá? 8 

Jste-li však bez trestu, jehož se všichni stali účastnými, pak jste nemanželští, a ne synové. 9 Navíc 
jsme měli lidské otce, kteří nás opravovali, a vzdávali jsme jim úctu. Nemáme se mnohem 
snadněji podřizovat Otci duchů a žít? 10 Oni nás totiž několik dní kárali, jak se jim zdálo nejlepší, 
ale on pro náš prospěch, abychom byli účastni jeho svatosti. 11 Nyní se nezdá být žádné trestání 
radostné, ale bolestné; nicméně poté přináší pokojné ovoce spravedlnosti těm, kteří jí byli 
vycvičeni. (Hebrejcům 12:5-11) 

Utrpení je dovoleno, aby lidé byli napraveni, byli vycvičeni, budovali charakter a byli z toho lepší (viz také 
Římanům 5:3–4, 8:17; 2. Tesalonickým 1:3–5; Jakub 1:2–4; 2. Petra 1:5–8; Zjevení 21:7–8 ). Zkoušky a 
problémy pomáhají budovat víru, učí pokoře, dávají nám lekci a mohou nám pomoci přiblížit se k Bohu. 

I když se to nyní může zdát ohromující, Bůh tomu rozumí a činí to tak, aby to Jeho lid mohl snést (1. 
Korintským 10:13). Ježíš v podstatě učil, aby se to užívalo jeden den po druhém (Matouš 6:34). A to, co 
plánoval v budoucnosti, je mnohem víc, než jaká budou fyzická utrpení v tomto životě ( Římanům 8:18 ). 

Ježíš a Boží lid trpěli: 

1 Když jsme tedy také obklopeni tak velkým oblakem svědků, zanechávajíce za sebou všechnu 
tíhu hříchu, který nás obklopuje, běžme trpělivě v běhu, který je před námi, 2 s očima upřenýma 
na Ježíše, původce a dokonavatel naší víry, jemuž byla nabídnuta radost, snesl kříž {gr. stauros – 
kůl}, pohrdal hanbou a posadil se po pravici Božího trůnu. 3 Všímejte si toho, kdo snášel takový 
odpor hříšníků proti sobě, abyste se neunavili v duši a neomdleli. (Hebrejcům 12:1–3, Jubilejní 
Bible) 

Utrpení skončí: 

12 ... I když jsem tě sužoval, nebudu tě více trápit; 13 Nyní z tebe vylomím jeho jho a roztrhám tvá 
pouta. (Nahum 1:12–13) 

I když to bylo dáno jako proroctví související s Ninive, jiné verše potvrzují, že utrpení skončí (Zjevení 
21:4) a satanovo jho bude zlomeno ( Izajáš 14:12-17; Zjevení 20:1-3). 

Je třeba zdůraznit, že utrpení ne vždy vyplývá z našich činů. My, stejně jako Ježíš, můžeme trpět 
neprávem: 

19 Neboť to je chvályhodné, snáší-li někdo pro svědomí před Bohem zármutek, trpíce neprávem. 
20 Jaká je to zásluha , když jste biti za své chyby, trpělivě to snášíte? Ale když konáte dobro a trpíte, 
pokud to berete trpělivě, je to před Bohem chvályhodné. 

21 K tomu jste byli povoláni, protože i Kristus trpěl za nás a zanechal nám příklad, abyste 
následovali jeho kroky: 



22 „Kdo se nedopustil hříchu, ani se v jeho ústech nenašla lest“; 

23 který, když byl zlořečen, na oplátku nezlořečil; když trpěl, nevyhrožoval, ale svěřil se tomu, kdo 
soudí spravedlivě; (1 Petr 2:19-23) 

Ježíš nám dal příklad ohledně utrpení (1 Petr 2:21-24). Stejně jako proroci (Jakub 5:10-11). 

Máme napodobovat Ježíše (1 Petr 2:21-24), stejně jako proroka Pavla (1. Korintským 13:2), když 
napodoboval Ježíše (1. Korintským 11:1). 

Děti 

A co děti, které trpí? 

Bible vypráví o dětech, které trpí. Nejméně jeden člověk se narodil slepý, „aby na něm byla zjevena Boží 
skutka“ (Jan 9:3). Ale další důvod je ten, že budou budovat i charakter. 

Bůh má s námi plán ještě předtím, než se narodíme: 

16 Tvoje oči viděly mou hmotu, ještě nezformovanou. A ve Tvé knize byli všichni zapsáni : Dny, 
které mi byly vytvořeny, když ještě nebylo žádného z nich. (Žalm 139:16) 

Co děti, které zemřou, jsou potraceny nebo zabity v raném věku? 

I když jsou to lidské tragédie, Bůh s nimi má plán – nezapomněl na ně (srov. Izajáš 49:15). Oni, stejně 
jako ostatní nepovolaní a nevyvolení v tomto věku, budou součástí druhého vzkříšení (Zjevení 20:5, 11). 
A Bible říká, že budou znovu žít – ale v té době na 100 let podle Izajáše 65:20. 

Směřování k dokonalosti 

Ve Starém zákoně Mojžíš napsal, že Boží „dílo je dokonalé“ (Deuteronomium 32:4). V Novém zákoně 
apoštol Jakub napsal: 

2 Bratří moji, počítejte s radostí, když upadnete do různých zkoušek, 3 s vědomím, že zkoušení 
vaší víry přináší trpělivost. 4 Ale trpělivost ať vykoná svůj dokonalý skutek, abyste byli dokonalí a 
úplní a nic vám nechybělo. 5 Nemá-li někdo z vás nedostatek moudrosti, ať prosí Boha, který 
dává všem štědře a bez výčitek, a bude mu dána. (Jakub 1:2-5) 

Zdá se, že utrpení je součástí směřování k dokonalosti. To NEZNAMENÁ, že se máme záměrně mučit jako 
někteří, ale abychom trpělivě snášeli zkoušky a utrpení, se kterými se setkáváme. 

A ano, je snazší to napsat než zažít – a Bůh to ví (srov. Židům 12:11): 

8 Hospodin zdokonalí , co se mě týká; (Žalm 138:8) 

Bůh pracuje na tom, aby vás zdokonalil! 



Uvažte, že Bible učí, že se Ježíš naučil poslušnosti z utrpení: 

8 ač byl Syn, naučil se poslušnosti tím, co vytrpěl. 9 A když byl zdokonalen, stal se původcem 
věčné spásy pro všechny, kdo ho poslouchají, (Židům 5:8-9) 

To by se měli naučit i jeho následovníci. 

Ježíš učil: 

48 Proto budete dokonalí, jako je dokonalý váš Otec v nebesích. (Matouš 5:48) 

Znamená to, že křesťané jsou nyní dokonalí? 

Ne. 

Apoštol Jan jasně učil, že praví křesťané stále hřeší a potřebují odpuštění (1 Jan 1:8-10). 

Znamená to tedy, že by křesťané měli dojít k závěru, že je to nemožné, protože je to nemožné? 

Ne. 

Křesťané mají překonat s Boží pomocí (Římanům 12:21; Filipským 4:13; 1. Jan 4:4) zkoušky a zkoušky v 
tomto životě, což nám pomáhá přiblížit se k dokonalosti (Jakub 1:2-4). 

Apoštol Pavel, když trpěl utrpením, vyprávěl něco, co mu řekl Ježíš: 

9 A řekl mi: Stačí ti má milost, neboť má síla se projevuje ve slabosti. (2. Korinťanům 12:9) 

Nyní jsme zdokonalováni tím, čím procházíme. 

Až budou křesťané vzkříšeni jako Boží děti, budou plně zdokonaleni (srov. Efezským 4:13; Židům 11:40). 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



5.  Proč tě Bůh stvořil? 

jaký je tvůj účel? 

VY nejste stejní jako kdokoli jiný. Bible učí, že „všechny údy nemají stejnou funkci… jednotlivě… Bůh 
usadil údy, každý z nich, do těla, jak chtěl“ (Římanům 12:4-5, 1. Korintským 12:18) . 

Takže jste jiný. Váš osud je jedinečný a důležitý. Váš život má smysl. 

Jaký je biblický smysl vašeho života? 

Kdo jsi? 

VY jste ten, kdo umí dávat lásku jedinečným způsobem. 

A to je něco, co budete moci dělat věčně. 

V polovině minulého století vydala Církev Boží (Sedmý den): 

Křesťan žije nejen pro dnešek; očekává lepší zítřky. (Čemu věří Boží církev. Biblický obhájce a 
hlasatel přicházejícího království. 3. října 1949, str. 7) 

Křesťan však jednoduše nepředjímá lepší zítřky. Pravý křesťan buduje charakter již nyní prostřednictvím 
zkoušek, příležitostí a zkoušek v životě (srov. Římanům 5:1–4), které pomohou křesťanovi, aby mohl 
osobně přispívat k „lepším zítřkům“. 

Nakonec má Bůh pro VÁS osobně zvláštní plány. 

Bůh vás stvořil, abyste dávali lásku svým vlastním individuálním způsobem (srov. 1 Kor 12,20-13,10). 

Ale jak? 

V podstatě tím, že nyní žijeme ve víře a poslušnosti Bohu v tomto životě. 

Tím, že budou poslušní, budou činit biblická rozhodnutí, mít víru, praktikovat lásku a vytrvat až do konce, 
budou křesťané nejen budovat charakter, ale zlepšit věčnost pro sebe i pro ostatní. 

Pokud jde o víru, protože Boží existence je skutečností (srov. Římanům 1:20; viz také bezplatná kniha, 
dostupná na ccog.org, Is God's Existence Logical?), není třeba víry, abychom věřili, že existuje Bůh. 
Dokonce i démoni věří a třesou se (Jakub 2:19). Věřit, věřit a poslouchat Boha však vyžaduje víru. To je 
součástí „tajemství víry“ (srov. 1 Timoteovi 3:9; více o víře lze nalézt v brožuře zdarma dostupné online 
na ccog.org, Víra pro ty, které Bůh povolal a vyvolil ). 

Bůh uděluje svého svatého Ducha těm, kdo ho „ poslouchají“ (Skutky 5:32). To, Boží Duch, je to, co z 
člověka dělá skutečného křesťana (Římanům 8:9-11). 



Křesťané sami budou později při prvním vzkříšení změněni a zdokonaleni (1. Korintským 15:50-54; 
Zjevení 20:5-6), aby pomohli dávat lásku a skutečně zlepšili věčnost. Toto vzkříšení se shoduje se 
sedmou a poslední polnicí (1. Korintským 15:52), což je čas, kdy bude dokončena část tajemství Božího 
(Zjevení 10:7). 

Apoštol Pavel označil změnu samotnou za „tajemství“ (1. Korintským 15:51). 

Ti, kteří v současnosti nejsou křesťany, budou mít tuto příležitost ke změně poté, co budou později 
vzkříšeni (viz také kniha zdarma, online na ccog.org, Univerzální nabídka spásy, Apokatastasis: Může Bůh 
zachránit ztracené v nadcházejícím věku? Stovky písem zjevuje Boží plán spasení ). 

Dělej dobro 

Bůh je dobrý (Mk 10:18; Žalm 143:10) a dělá to, co je správné (srov. Genesis 18:25). 

Bůh také chce, abychom činili dobro, jak se mu to líbí (Žalm 34:14; Židům 13:16). 

19 Jsi velký v radě a mocný v práci, neboť tvé oči jsou otevřené všem cestám lidských synů, abys 
dal každému podle jeho cest a podle ovoce jeho skutků. (Jeremiáš 32:19) 

9 A neunavme se při konání dobra, neboť v pravý čas budeme sklízet, neklesneme-li na duchu. 10 

Proto, jak máme příležitost, čiňme dobře všem , zvláště těm, kteří jsou z rodiny víry. (Galatským 
6:9–10) 

5 … Bůh, 6 který „odplatí každému podle jeho skutků“: 7 věčný život těm, kdo trpělivým setrváním 
v konání dobra hledají slávu, čest a nesmrtelnost; (Římanům 2:5-7) 

Bůh pro vás chce dobro, a pokud ho skutečně milujete a „posloucháte“ (Skutky 5:32; Židům 5:9), 
všechno tak dopadne (Římanům 8:28). 

Všimněte si následujícího: 

24 Pro člověka není nic lepšího, než když jedl a pil, a aby se jeho duše radovala z dobrého v jeho 
práci. I toto, jak jsem viděl, bylo z ruky Boží. (Kazatel 2:24) 

12 Vím, že pro ně není nic lepšího , než se radovat a konat dobro ve svém životě, 13 a také, aby 
každý jedl a pil a užíval si dobra ze vší své práce – to je dar Boží. 14 Vím, že cokoli Bůh učiní, bude 
to navždy . (Kazatel 3:12–14) 

Výše uvedené je pravda, v podstatě proto, že být produktivní v práci má zlepšit věci. A lidé by si měli 
užívat produktivity. 

Navíc Boží plán bere v úvahu to, co se vám stalo. Všimněte si starozákonního učení, které s tím souvisí: 

11 Rada Hospodinova trvá navěky, plány jeho srdce po všechna pokolení. 12 Požehnaný národ , 

jehož Bohem je HOSPODIN , lid , který si vyvolil za své dědictví. 13 HOSPODIN HLEDÍ z nebe; Vidí 



všechny lidské syny. 14 Z místa svého příbytku hledí na všechny obyvatele země; 15 Utváří jejich 

srdce jednotlivě; Zvažuje všechna jejich díla . (Žalm 33:11–15) 

1 To vše jsem uvážil ve svém srdci, abych to všechno mohl oznámit: že spravedliví a moudří a 
jejich skutky jsou v rukou Božích. (Kazatel 9:1a) 

9 Srdce člověka plánuje svou cestu, ale HOSPODIN řídí jeho kroky. (Přísloví 16:9) 

24 Kroky člověka jsou od HOSPODINA ; Jak potom může člověk pochopit svou vlastní cestu? 
(Přísloví 20:24) 

73 Ruce tvé mě stvořily a stvořily; (Žalm 119:73) 

17 ... „Bůh bude soudit spravedlivé i bezbožné, neboť je tam čas pro každý účel a pro každou 
práci.“ (Kazatel 3:17) 

Všimněte si nyní pasáží v Novém zákoně: 

11 Ve všech těchto věcech však působí jeden a tentýž Duch, který rozděluje každého zvlášť, jak si 
to přeje sám Bůh . … 27 Nyní jste tělem Kristovým a všichni jste jednotlivými údy. (1. Korinťanům 
12:11, 27, AFV) 

7 Nemylte se, Bůh se neposmívá; neboť co člověk zaseje, to také sklidí. 8 Neboť kdo rozsévá pro 
své tělo, bude sklízet porušení těla, ale kdo rozsévá pro Ducha, bude sklízet život věčný. 
(Galatským 6:7–8) 

10 Bůh totiž není nespravedlivý, aby zapomněl na vaši práci a na práci lásky, kterou jste prokázali 
jeho jménu... (Židům 6:10) 

Bůh má plán pro VŠECHNY! To zahrnuje VÁS INDIVIDUÁLNĚ, ať už jste v tomto věku povoláni nebo ne. A 
bere v úvahu VŠECHNA VAŠE DÍLA. 

Vše, čím jste prošli, čím jste trpěli, čeho jste dosáhli atd., vás připravuje na to, abyste učinili věčnost lepší 
(pokud nakonec neodmítnete podporovat Boží Království). Všechno, čím jsi prošel, tě připravovalo na 
povolání a práci, kterou pro tebe Bůh má! VY budete moci dávat jedinečným způsobem a pomůžete 
zlepšit věčnost! 

Bible zmiňuje, že stejně jako tělo má části jako ruce a oči a části pro čich, slyšení a další věci (1. 
Korintským 12:12-26), všichni máme svou jedinečnou část ve věčném plánu, který má Bůh. Ano, vaše 
role může být zcela odlišná od ostatních miliard lidí – nemyslete si, že Bůh pro VÁS nemá skutečný plán. 

Kromě toho nesete odpovědnost za to, co děláte (Římanům 14:12). Bůh bude soudit na základě toho, co 
děláte (Kazatel 12:14; Zjevení 20:12), a také podle toho, co neuděláte (Matouš 25:24-30). Čím více 
budete dělat to, co byste měli dělat, tím více uděláte věčnost lepší pro sebe i pro ostatní. Čím více 
nebudete dělat to, co byste neměli dělat, uděláte věčnost lepší pro sebe i pro ostatní. Bůh je spravedlivý 
soudce (2. Timoteovi 4:8). 



Bible učí, že budeme odměněni podle svých skutků (Matouš 16:27 ; Římanům 2:6; Přísloví 24:12; 
Jeremjáš 17:10; Zjevení 22:12)! A díky tomu budeme moci pomoci více lidem (srov. Lk 19,15-19). Bible 
říká, že po smrti nás naše skutky následují (srov. Zjevení 14:13) – což v zásadě znamená, že to, co jsme se 
naučili a rozvinuli ve fyzické podobě, utváří to, jak budeme schopni dávat a pracovat po celou věčnost. 

Všechno, co Bůh udělal, měl důvod (Ezechiel 14:23). Včetně délky našeho života, která je pro nás obvykle 
záhadou (srov. Kazatel 9,12). 

„Mějte víru v Boha“ (Mk 11:22), protože On má fantastické důvody pro všechno, co dělá – i když nám to 
tak vždy nepřipadá (srov. Židům 12:11; Římanům 8:28). 

Mnozí mylně soudili Boha na základě svých vlastních závěrů, ale Bible také učí: 

5 Proto nesuďte nic před časem , dokud nepřijde Pán, který vynese na světlo skryté věci temnoty 
a zjeví rady srdcí. Potom přijde chvála každého od Boha. (1. Korinťanům 4:5) 

Některé věci byly skryty. O žádném člověku také nevíme všechno. 

Všichni lidé nejsou stejní. Bůh má pro každého z nás individuální plán (1. Korintským 12:4-12). 

Bůh pracuje se všemi, aby každý z nás mohl mít svůj podíl na věčnosti! Jak Písmo učí: 

17 Dílem spravedlnosti bude pokoj a účinkem spravedlnosti, ticho a jistota navěky. (Izajáš 32:17) 

11 Cestu života mi ukážeš; V Tvé přítomnosti je plnost radosti; Po Tvé pravici jsou potěšení 
navždy. (Žalm 16:11) 

Mír a radosti navždy. Lepší věčnost! 

Co je něco, co byste MĚLI DĚLAT? 

11 Pojďte, děti, poslouchejte mě; Naučím vás bázni před Hospodinem. 12 Kdo jest muž, kterýž 
život touží a miluje mnoho dní, aby viděl dobro? 13 Chraň svůj jazyk od zlého a své rty od 
klamných řečí. 14 Odstup od zlého a konej dobro; Hledejte mír a usilujte o něj. (Žalm 34:11–14) 

3 Doufej v Hospodina a konej dobro; Přebývat v zemi a živit se Jeho věrností. 4 Radujte se také v 
Pánu, a dá vám touhy vašeho srdce. (Žalm 37:3–4) 

DĚLEJ DOBŘE! VĚŘ BOHU. 

co to všechno znamená? 

Znamená to, že Bůh stvořil to, co udělal, aby jeho stvoření mohlo konat dobro. 

Nebo přesněji, Bůh stvořil vše, co udělal, aby věčnost byla lepší! 

Není to skvělé? 



3 …Velká a podivuhodná jsou tvá díla, Pane Bože všemohoucí! (Zjevení 15:3) 

19 Ó, jak veliká je tvá dobrota, kterou jsi připravil pro ty, kdo se tě bojí, kterou jsi připravil těm, 
kdo v tebe doufají, před lidskými syny! (Žalm 31:19) 

Boží dobrota je velká díky tomu, co pro nás připravil. 

V Židům 11:4-12, počínaje Ábelem, se dozvídáme o různých povolaných Bohem ve Starém zákoně. A 
když na ně odkazujete, všimněte si, co učí následující verše: 

13 Ti všichni zemřeli ve víře, nepřijali zaslíbení, ale viděli je zdaleka, byli o nich ujištění, objali je a 
vyznali, že jsou na zemi cizinci a poutníci. 14 Ti, kdo takové věci říkají, totiž jasně prohlašují, že 
hledají vlast. 15 A skutečně, kdyby si vzpomněli na zemi, z níž vyšli, měli by příležitost vrátit se. 16 

Nyní však touží po lepší, totiž po nebeské zemi. Proto se Bůh nestydí nazývat se jejich Bohem, 
neboť jim připravil město . (Hebrejcům 11:13–16) 

Přinejmenším od dob Ábela tedy lidé věřili, že Bůh má plán pro něco lepšího a že Bůh je Bohem těch, 
kteří tomu skutečně rozuměli. „Město“ je Nový Jeruzalém, který sestoupí na zem z nebe (Zjevení 21:2). 

V plánu je, aby se věci zlepšily. 

Zvažte následující z Nového zákona: 

17 Kdo tedy umí činit dobro, a nečiní je , má hřích. (Jakub 4:17) 

Neznamená to, že křesťané mají konat dobro? 

Dělat dobro znamená dělat věci lepšími. 

Raní církevní spisovatelé o konání dobra a zbožštění 

Raní církevní pisatelé měli určité porozumění a dávali vodítka o účelu tajemství Božího plánu. 

Ve druhém století (n. l.) Polykarp ze Smyrny, který byl vysvěcen jedním nebo více původními apoštoly, 
napsal: 

Buďme horliví v honbě za tím, co je dobré (Polykarpův list Filipanům, kapitola 6) 

On {Ježíš} učí ... pro ovoce věčné odměny. (Polykarp, Fragmenty od Viktora z Capuy, sekce 4) 

Podobně Melito ze Sard, který byl pozdějším nástupcem Polycarpa, napsal: 

Dal ti mysl obdařenou svobodou; Předložil ti velké množství předmětů, abys ty mohl rozlišit 
povahu každé věci a vybrat si to, co je dobré; (Melito. Diskurz, který byl v přítomnosti Antonina 
Caesara. V Ante-Nicene Fathers od Robertse a Donaldsona, svazek 8, 1885. Hendrickson 
Publishers, Peabody (MA), tisk 1999, str. 755) 



Naučit se konat dobro buduje charakter. Když se rozhodneme dělat to, co je dobré, pomáháme věci 
zlepšovat. 

Melito pochopil, že Bůh dal lidem svobodu volby a my si máme vybrat to, co je dobré. Navzdory tomu, že 
se Adam a Eva rozhodli přestoupit, což v podstatě přineslo otroctví (srov. Římanům 6:16-17), Melito 
vysvětlil: 

Ale člověk, který je od přírody schopen přijímat dobro a zlo jako půda země, je schopen přijímat 
semena z obou stran, přivítal nepřátelského a chamtivého rádce a tím, že se dotkl toho stromu, 
přestoupil příkaz a neuposlechl Boha. (Melito. Homílie o velikonocích od Melita, řádek 48) 

Melito také pochopil, že Ježíš byl součástí plánu, jak nás vysvobodit z otroctví hříchu: 

Tajemství velikonočního beránka je nové a staré, věčné a dočasné, porušitelné a neporušitelné, 
smrtelné a nesmrtelné… Pravda je taková, že tajemství Páně je staré i nové… Neboť to bylo 
prostřednictvím hlasu proroctví, které bylo zvěstováno tajemství Páně. …Toto je ten, kdo nás 
vysvobodil z otroctví do svobody, z temnoty do světla, ze smrti do života, z tyranie do věčného 
království a kdo nás učinil novým kněžstvím a zvláštním lidem navždy. (Melito. Homílie o 
velikonocích od Melita, řádky 2,58,61,68 ) 

Ano, království je navždy, na věčnost. A právě prostřednictvím tajemství proroctví – proroctví, která 
náboženští vůdci Ježíšovy doby nepochopili tak dobře, jak by měla být – byl Ježíš prohlášen předtím, než 
přišel (pro stovky těchto proroctví se podívejte do bezplatné knihy online na adrese www.ccog.org s 
názvem: Důkaz, že Ježíš je Mesiáš ). Další záhadou spojenou s velikonocemi je, že Ježíš lámal chléb a dal 
každému z učedníků jedinečný kousek (srov. Lk 24,30), který těm, kdo dnes správně slaví křesťanské 
Velikonoce (které se někdy nazývají eucharistie), pomáhá ukázat, že Bůh má pro každého z nás něco 
jedinečného a že všichni jsme zvláštní lidé. 

Irenej z Lyonu tvrdil, že ho učil Polykarp ze Smyrny. Irenej napsal, že křesťané mají „naději na vzkříšení 
na věčnost“ (Ireneus. Proti herezím, kniha IV, kapitola 18, odst. 5). A ano, vzkříšení křesťané budou žít po 
celou věčnost. 

Žalmy učí: 

20 Ty, který jsi mi ukázal velké a těžké soužení, mě znovu oživíš a znovu mě vyvedeš z hlubin 
země. 21 Rozmnožíš mou velikost a potěšíš mě ze všech stran. (Žalm 71:20–21) 

Po vzkříšení (také označovaném jako znovuoživení) Bůh zvýší velikost svých služebníků. 

jak moc? 

Ježíš citoval část „vy jste bohové“ (Jan 10:34) v Žalmu 82:6, což je učení související s konečným 
zbožštěním pro ty, kteří budou ochotni žít Božím způsobem. 

Irenaeus také učil, že: 



... není nikdo jiný, koho Písmo nazývá Bohem, kromě Otce všech a Syna a těch, kdo mají 
adoptivní synovství (Irenaeus. Adversus haereses , kniha IV, předmluva, verš 4) 

„Řekl jsem: Všichni jste synové Nejvyššího a bohové; ale zemřeš jako lidé." Nepochybně tato 
slova mluví k těm, kteří nedostali dar adopce, ale kteří pohrdají vtělením čistého pokolení Slova 
Božího, podvádějí lidskou přirozenost povýšení v Boha a prokazují se jako nevděční vůči Slovu 
Božímu, kteří se pro ně stal tělem. Neboť za tímto účelem bylo Slovo Boží učiněno člověkem a 
ten, který byl Syn Boží, se stal Synem člověka, aby se člověk, který byl vzat do Slova a přijal 
synovství, stal synem Božím. . Neboť žádným jiným způsobem bychom nemohli dosáhnout 
neporušitelnosti a nesmrtelnosti, pokud bychom nebyli spojeni s neporušitelností a 
nesmrtelností. Irenej. Protivné haereses , kniha III, kapitola 19, verš 1). 

Apoštol Jan napsal: 

2 Milovaní, nyní jsme děti Boží, a co budeme, ještě se neukázalo; víme, že když se to projeví, 
budeme jako on, protože ho uvidíme takového, jaký je. (1. Jana 3:2, překlad Bible Darby) 

Protože se Ježíš ještě nevrátil, křesťané se ještě nezměnili, aby byli jako On – ale být tak proměněn je 
součástí plánu (srov. 1 Kor 15:50-53). Stále existuje určité tajemství, pokud jde o to, jak budeme vypadat 
(1. Korintským 13:12), ale Boží plán zahrnuje zbožštění (Římanům 8:29; Skutky 17:29; Matouš 5:48; 
Efezským 3:14-19; Malachiáš 2 :15). 

Na počátku druhého století Ignác z Antiochie napsal: 

Neboť mým přáním není chovat se k tobě jako člověku, který se líbí člověku, ale jako Bohu, a to 
tak, jak se mu také líbíš ty. Neboť už nikdy nebudu mít takovou [další] příležitost dosáhnout 
Boha... oprávněného ke cti lepšího díla... Je dobré odejít ze světa k Bohu, abych k Němu mohl 
vstát. ... Nech mě, abych se stal potravou pro divoká zvířata, jejichž prostřednictvím mi bude 
dáno dojít k Bohu... Toužím po nápoji Božím, totiž po Jeho krvi, která je neúplatná láska a věčný 
život. (Ignác. Dopis Římanům, kapitoly 2,4). 

On je Otcova brána, kterou vchází Abraham, Izák a Jákob, proroci, apoštolové a církev. Všichni 
tito mají za cíl dosažení jednoty Boha (Ignác. Dopis Římanům, kapitola 9). 

Ignác tedy učil, že cílem Božího lidu bylo zbožštění a konat lepší, věčné dílo. 

Později ve druhém století Theophilus z Antiochie napsal: 

Těm, kteří trpělivým pokračováním v dobrém jednání hledají nesmrtelnost, dá život věčný, 
radost, pokoj, odpočinek a hojnost dobrých věcí, které ani oko nevidělo, ani ucho neslyšelo, ani 
do lidského srdce nevstoupilo. otěhotnět. (Theophilus. To Autolycus, Kniha I, Kapitola 14) 

Proto také, když byl člověk vytvořen v tomto světě, je to mysticky zapsáno v Genesis, jako by byl 
dvakrát umístěn v ráji; takže jedno se naplnilo, když tam byl umístěn, a druhé se naplní po 
vzkříšení a soudu. Neboť stejně jako nádoba, když je vyrobena, má nějakou vadu, je předělaná 
nebo předělaná, aby se mohla stát novou a celistvou; tak se to stane i člověku smrtí. Neboť tak či 



onak je rozbit, aby mohl povstat ve vzkříšení celý; Myslím neposkvrněné, spravedlivé a 
nesmrtelné. ... 

Neboť kdyby ho byl od počátku učinil nesmrtelným, učinil by ho Bohem... takže kdyby se 
přiklonil k věcem nesmrtelnosti a dodržoval Boží přikázání, dostal od Něj nesmrtelnost jako 
odměnu a stal se Bůh ... Neboť Bůh nám dal zákon a svatá přikázání; a každý, kdo je zachová, 
může být spasen a po vzkříšení může zdědit neporušitelnost (Theophilus Antiochijský. K 
Autolykovi, kniha 2, kapitoly 26, 27, str. 105). 

kdo jedná spravedlivě, unikne věčným trestům a bude považován za hodného věčného života od 
Boha. (Theophilus. To Autolycus, kniha II, kapitola 34) 

Ale ti, kdo uctívají věčného Boha, zdědí věčný život, (Theophilus. To Autolycus, kniha II, kapitola 
36) 

A naučili jsme se svatému zákonu; ale my máme za zákonodárce Toho, který je skutečně Bohem, 
který nás učí jednat spravedlivě, být zbožnými a konat dobro. (Theophilus. To Autolycus, kniha 
III, kapitola 9) 

Theophilus tedy učil zbožštění a konání dobra pro ty, kteří byli skutečnými křesťany. 

Ve třetím století římskokatolický světec a římský biskup Hippolytus napsal: 

Otec nesmrtelnosti poslal na svět nesmrtelného Syna a Slovo, který přišel k člověku, aby ho omyl 
vodou a Duchem; a On nás znovu zplodil k neporušitelnosti duše a těla, vdechl do nás dech 
(ducha) života a obdařil nás neporušitelným panstvem. Jestliže se tedy člověk stal nesmrtelným, 
bude také Bohem. A je-li po znovuzrození vrstvy učiněn Bohem vodou a Duchem svatým, zjistí 
se, že je také spoludědicem Kristem po vzkříšení z mrtvých (Hippolytus. Rozprava o svaté 
Theofanii, kapitola 8).  

Neboť tím, že postupujeme ve ctnosti a dosahujeme lepších věcí, „saháme k věcem, které jsou 
dříve“, {Filipským 3:13, KJV} podle slova blaženého Pavla, stále stoupáme k vyšší kráse. Mám 
však samozřejmě na mysli duchovní krásu, takže i nám může být později řečeno: "Král si velmi 
přál tvou krásu." (Hippolytus. Fragmenty z biblických komentářů Hippolyta) 

Hippolytus tedy učil zbožštění a že křesťané pokrokem ve ctnosti dosahují lepších věcí. 

Ve 4. století řecko-římský světec a biskup Ambrož z Milána učil: 

Potom Panna počala a Slovo se stalo tělem, aby se tělo mohlo stát Bohem (Ambrose z Milána. O 
panenství (Kniha I, kapitola 11). 

Ve 4. století řecko-ortodoxní světec a biskup Jan Zlatoústý napsal: 

... člověk se může stát Bohem a dítětem Božím. Čteme totiž: „Řekl jsem: Vy jste bohové a vy 
všichni jste děti Nejvyššího“ (Jan Zlatoústý. Homilie 32 o Skutcích apoštolů). 



Zbožštění bylo chápáno jako cíl pro lidi přinejmenším od dob Ježíše. 

Záhada rasy? 

Lidé přicházejí v různých barvách, tvarech a vzhledech. 

Žádná rasa není nadřazena jakékoli jiné rase. 

Mnoho lidí žije v zemích, kde dominuje jejich rasa. Učí se různé lekce. 

Někteří lidé žijí v zemích, kde je jejich rasa silně diskriminována. Učí se různé lekce. 

Některé jsou směsí více než jedné rasy. Učí se různé lekce. 

Někteří lidé žijí v zemích, které více akceptují více ras. Učí se různé lekce. 

A mezi těmito scénáři jsou variace, které částečně vedou k různým ponaučením. 

Všichni jsme pocházeli z Adama a Evy (Genesis 3:20) a později z potomků Noemova syna a jejich 
manželek. 

Zatímco před Adamem a Evou existovali hominidi různých typů, všichni moderní lidé pocházeli z Adama 
a Evy – takže ano, všichni jsme součástí lidské rasy, z rodiny Adama a Evy. 

Nový zákon zmiňuje „tajemství mezi pohany“ (Koloským 1:27). 

První místo, kde se setkáváme s pojmem pohané, je v Genesis 10, kde se ukazuje, že po potopě měly 
Noemovy děti děti a přestěhovaly se na různá místa a byly předky různých ras a mnoha etnických skupin. 

Z hlediska spasení není žádný rozdíl mezi Židy nebo pohany, Izraelity nebo Neizraelskými (Koloským 3:9-
11), „neboť není zaujatosti vůči Bohu“ (Římanům 2:11). „Přijdou od východu i západu, od severu i od jihu 
a usednou v Božím království“ (Lukáš 13:29). 

Jak bylo řečeno, proč odrůdy? 

To má tendenci vést k tomu, že lidé mají různé soubory zkušeností. 

Ale co jednotlivci, nejen soubory lidí? 

Boží plán bere v úvahu VŠECHNY vaše individuální zkušenosti ( Galatským 6:7-8; Židům 6:10; Žalm 33:11-
15 ). 

Bible zmiňuje, že stejně jako tělo má části jako ruce a oči a části pro čich, slyšení a další věci, všechny v 
těle hrají roli: 

14 Tělo totiž není jeden úd, ale mnoho. 



15 Řekne-li noha: Protože nejsem ruka, nejsem z těla, není to tedy z těla? 16 A řeklo-li by ucho: 
Protože nejsem oko, nejsem z těla, není to tedy z těla? 17 Kdyby bylo celé tělo okem, kde by byl 
sluch? Pokud by celek slyšel, kde by byl zápach? 18 Nyní však Bůh vložil údy, každý z nich, do těla, 
jak chtěl. 19 A kdyby všichni byli jedním údem, kde by bylo tělo? 

20 Ale nyní je skutečně mnoho údů, ale jedno tělo. 21 A oko nemůže říci ruce: „Nepotřebuji tě“; 
ani znovu od hlavy k nohám: "Nepotřebuji tě." 22 Ne, mnohem spíše jsou nezbytné ty části těla, 
které se zdají být slabší. 23 A těm údům těla, které považujeme za méně čestné, těm 
propůjčujeme větší čest; a naše neprezentovatelné části mají větší skromnost, 24 ale naše 
prezentovatelné části nepotřebují. Ale Bůh složil tělo, když dal větší čest té části, která ji 
postrádá, 25 aby v těle nebylo žádné rozkoly, ale aby se údy o sebe navzájem stejně staraly. (1. 
Korinťanům 12:14–26) 

Všimněte si, že jedním z důvodů rozdílů je to, že můžeme mít stejnou péči o druhého – to znamená, že 
rozdíly nám mají pomoci dávat lásku různými způsoby. 

Někdo může říci, že je těžší žít, pokud jste určité rasy, výšky, slabšího atd. 

A v některých ohledech je to pravda. 

Přesto je to součástí plánu: 

27 Ale nerozumné věci světa vyvolil Bůh, aby zahanbil moudré, a slabé věci světa vyvolil Bůh, aby 
zahanbil mocné; (1. Korinťanům 1:27) 

Bůh stvořil lidi různých barev, tvarů atd., aby byli součástí jednoho těla (Římanům 12:4-5; 1. Korintským 
12:12-14). 

Všichni budou mít příležitost ke spáse. 

Všichni, kdo přijmou tuto nabídku, budou schopni dávat lásku jedinečným způsobem, aby věčnost 
udělali lepší pro sebe i pro všechny ostatní – mít různé rasy, etnika a vzhled v tomto věku přispěje k 
tomu, že nadcházející věk věčnosti bude lepší, než by byl jinak. mít. 

Práce dělat dobro 

Šalomoun napsal, že lidé mají uvažovat o Božím díle (Kazatel 7:13). Mnoho lidí nerozumí Božímu dílu 
nebo je dostatečně nepovažuje – ale měli by (srov. Matouš 6:33). Nyní je třeba vykonat práci na podporu 
(Matouš 24:14, 28:19-20; Římanům 9:28; 2. Korintským 9:6-8; Zjevení 3:7-10). A to je dobré dělat (srov. 
2 Kor 9,6-14; Zjevení 3,7-13). 

Více než dvacetkrát (NKJV) Bible výslovně říká „konat dobro“. Děláme dobro tím, že pomáháme druhým. 
Činíme dobro tím, že milujeme Boha a své bližní (Matouš 22:37–39) – ostatní lidi. 

Křesťané mají podporovat Boží dílo, aby se dostalo k druhým (Matouš 24:14, 28:19-20; Římanům 10:15, 
15:26-27). 



Účelem práce je dělat věci lépe: 

5 Plány pilných vedou jistě k hojnosti (Přísloví 21:5a) 

23 V každé práci je zisk, (Přísloví 14:23) 

23 Při každé práci je výhoda (Přísloví 14:23, Youngův doslovný překlad) 

Práce by měla být přínosem (výhodou) pro všechny. 

Apoštol Pavel napsal: 

12 Proto, moji milovaní, jak jste vždy poslouchali, ne jako pouze v mé přítomnosti, ale nyní 
mnohem více v mé nepřítomnosti, pracujte na svém spasení s bázní a chvěním; 13 neboť je to 
Bůh, který ve vás působí, abyste chtěli i činili pro jeho dobro. (Filipanům 2:12–13) 

Máme pracovat pro Boží potěšení – což je zvýšit lásku a zlepšit věčnost. 

Bůh má pro každého z nás úkol: 

15 Zavoláš, a já ti odpovím; Budeš toužit po práci svých rukou. (Job 14:15) 

I VY jste dílem Božích rukou! Má pro vás plán a zahrnuje to, že děláte práci, která pomůže zlepšit 
věčnost. 

Spisovatelka Maria Popova učinila následující postřeh: 

Záhada toho, co z vás a vašeho dětství dělá stejnou osobu navzdory celoživotním změnám, je 
koneckonců jednou z nejzajímavějších otázek filozofie. (Popova M. Grace Paley o umění 
stárnout. Brain Pickings, 3. září 2015) 

I když je to pro mnohé tajemství, není to tajemství pro Boha. Bůh pracuje s námi všemi, aby nám pomohl 
být nejlepšími, jakými můžeme být. Stejně jako pomáhat druhým. 

Uvažte, že důvodem k vymýšlení věcí je obvykle dělat věci lépe. 

Důvodem, proč Bůh „vynalezl“ lidi, bylo zlepšit věčnost. 

Pavel a Barnabáš prohlásili: 

18 Od věčnosti jsou Bohu známá všechna jeho díla. (Skutky 15:18) 

Bůh stvořil lidi a umístil je na tuto zemi jako součást svého plánu dobré práce: 

8 Milostí jste zachráněni skrze víru, a ne z vás; je to dar Boží, 9 ne ze skutků, aby se někdo 
nechlubil. 10 Jsme přece jeho dílo, stvořeni v Kristu Ježíši k dobrým skutkům, které Bůh předem 
připravil, abychom v nich chodili. (Efezským 2:8–10) 



Všichni lidé? 

Všichni, kdo přijmou Boží plán, učiní věčnost lepší. A to bude všechno, kdo kdy žil, kromě nenapravitelně 
zlých (další podrobnosti o tom najdete v naší bezplatné online knize: Univerzální NABÍDKA spásy, 
Apokatastasis: Může Bůh zachránit ztracené v nadcházejícím věku? Stovky písem odhalují Boží plán 
spasení ). 

Ježíš prohlásil, že pro každého z nás existuje místo: 

1 „Nenechte se znepokojovat vaše srdce. Věříš v Boha; věř ve Mne také. 2 V domě mého Otce je 
mnoho pokojů. Kdyby tomu tak nebylo, řekl bych ti, že odcházím, abych ti připravil místo? 3 A 
odejdu-li a připravím vám místo, vrátím se a přivítám vás ve své přítomnosti, abyste i vy byli 
tam, kde jsem já. (Jan 14:1–3, BSB) 

Místo pro VÁS znamená, že Ježíš slibuje místo, které pro vás bude nejlepší. Pro své schopnosti. Nebojte 
se, že nemůžete být šťastným a přispívajícím členem Božího království. Bůh je věrný, aby dokončil dílo, 
které ve vás započal (srov. Filipským 1:6). 

Boží plán s lidmi bude trvat navždy: 

14 Vím, že cokoli Bůh učiní, bude to navždy . (Kazatel 3:14) 

Bible ukazuje, že Ježíš sám přišel, aby věci zlepšil: 

6 ... Je také prostředníkem lepší smlouvy, která byla založena na lepších slibech. (Hebrejcům 8:6) 

Křesťané mají naději na lepší – a to by mělo být útěchou: 

19 ... je vnášení lepší naděje, skrze kterou se přibližujeme k Bohu. (Hebrejcům 7:19) 

13 Nechci však, bratří, abyste nevěděli o těch, kdo zesnuli, abyste se nezarmoutili jako ostatní, 
kteří nemají naději. 14 Věříme-li totiž, že Ježíš zemřel a vstal z mrtvých, tak Bůh přivede s sebou i 
ty, kdo spí v Ježíši. 

15Proto vám říkáme skrze slovo Páně, že my, kteří jsme naživu a zůstaneme až do příchodu Páně, 
nepředběhneme ty, kdo spí. 16 Neboť sám Pán sestoupí z nebe s křikem, hlasem archanděla a 
Boží polnicí. A mrtví v Kristu vstanou jako první. 17 Potom my, kteří jsme naživu a zůstaneme, 
budeme spolu s nimi uchváceni v oblacích vstříc Hospodinu ve vzduchu. A tak budeme vždy s 
Pánem. 18 Proto se navzájem potěšujte těmito slovy. (1. Tesalonickým 4:13–18) 

34 ... víte, že máte lepší a trvalý majetek. (Hebrejcům 10:34, Berejská doslovná Bible) 

Bůh stvořil vše, co udělal, aby věčnost byla lepší. Navěky bude lépe (srov. Jeremiáš 32:38-41). 

Dělat věci pro nás lepšími se líbí Bohu, což je také lepší. A ano, Bůh může být potěšen (srov. Židům 11:5, 
13:16; 1 Peter 2:19-20, NLT) – není to lepší i pro Boha? 



Bůh stvořil to, co udělal, takže věčnost by byla lepší. 

Proto stvořil vesmír a proto stvořil muže a ženy. 

Boží plán zahrnuje všechny, kteří v tomto věku uposlechnou Jeho volání (viz také: Volá tě Bůh? ) a další 
ve věku, který přijde (viz také bezplatná online kniha: Univerzální NABÍDKA Spásy. Apokatastasis: Může 
Bůh zachránit ztracené v věk, který přijde? Stovky písem odhalují Boží plán spasení ). 

Křesťané musí pochopit, že jejich individuální součástí je zlepšit věčnost. 

Ale to MUSÍ být provedeno Božím způsobem. 

12 Je cesta, která se člověku zdá správná, ale její konec je cestou smrti. (Přísloví 14:12; 16:25) 

Jsou lidé, kteří si myslí, že v mnoha ohledech dělají svět lepším. A pokud je to v souladu s Božími cestami, 
doufejme, že jsou. 

Přesto jsou lidé, kteří si myslí, že dělají svět lepším, když protestují ve prospěch práv na potraty a 
různých forem nemravnosti odsuzovaných Biblí. 

Jsou lidé, kteří si myslí, že dělají svět lepším, když propagují pohanské praktiky jako dobré. 

Je smutné, že většina lidí se přesvědčuje a důvěřuje pohledu druhých, starším tradicím, svým touhám 
a/nebo svému srdci nad Biblí. Přesto Písmo varuje: 

9 „Srdce je nade vše lstivé a zoufale ničemné; Kdo to může vědět? 10 Já, Hospodin, zkoumám 
srdce, zkouším mysl, abych dal každému podle jeho cest, podle ovoce jeho skutků. (Jeremiáš 
17:9–10) 

Máte srdce ochotné dělat věci Božím způsobem? 

Opravdu? Skutečně? 

Snad ano. 

Zatímco Bůh chce, aby lidé činili dobro, ti, kdo mají klamné srdce, to nedělají: 

20 Kdo má srdce klamné, nenalézá dobro, a kdo má jazyk převrácený, upadá ve zlo. (Přísloví 
17:20) 

I když věci vypadají z fyzického hlediska obtížně, důvěřuj Bohu: 

9Bojte se Hospodina, vy jeho svatí! Není nouze pro ty, kdo se ho bojí. 10 Mláďata lvů mají 
nedostatek a trpí hladem; Ale těm, kdo hledají Hospodina, nebude chybět nic dobrého. (Žalm 
34:9–10) 



31 Nebojte se tedy a neříkejte: Co budeme jíst? nebo "Co budeme pít?" nebo "Co si oblečeme?" 
32 Nebo po tom všem pohané hledají. Neboť váš nebeský Otec ví, že všechny tyto věci 
potřebujete. 33 Hledejte však nejprve Boží království a jeho spravedlnost, a to vše vám bude 
přidáno. 34Nedělejte si proto starosti o zítřek, neboť zítřek se bude starat o své vlastní věci. 
Dostatečný na den je jeho vlastní problém. (Matouš 6:31–34) 

Abyste maximalizovali svůj potenciál pro sebe a ostatní, důvěřujte Bohu a mějte Ho jako svého poradce 
při rozhodování: 

5 Doufej v Hospodina celým svým srdcem, a nespoléhej na svůj rozum; 6 Na všech svých cestách 
ho uznávaj a on povede tvé stezky. 7 Nebuď moudrý ve svých vlastních očích; Bojte se Hospodina 
a odejděte od zlého. 8 Bude to zdraví pro vaše tělo a síla pro vaše kosti. (Přísloví 3:5–8) 

Nebuďte tak moudří ve svých vlastních očích, že nebudete plně důvěřovat Bohu. 

Bude pro vás lepší důvěřovat Bohu. 

Pracujte a podporujte Boží dílo, abyste se dostali k druhým. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



6.  Existuje dlouhodobý plán 

Nyní je Bůh „Vysoký a Vznešený, který přebývá věčnost, jehož jméno je Svaté“ (Izajáš 57:15). 

Křesťané, jako dědicové Boží nyní a doslovné děti Boží, které s Ním budou oslaveny v blízké budoucnosti 
(Římanům 8:16-17), nakonec udělají totéž. Křesťané budou žít věčnost (ačkoli na rozdíl od Boha budeme 
mít všichni počátek). 

Bůh sám má na mysli dlouhodobý plán: 

20 Neboť stvoření bylo podrobeno marnosti, ne dobrovolně, ale kvůli Tomu, který je podrobil v 
naději; 21 protože i samo stvoření bude vysvobozeno z otroctví zkaženosti do slavné svobody dětí 
Božích. 22 Víme totiž, že celé stvoření až dosud společně sténá a namáhá se v porodních 
bolestech. 23 Nejen to, ale i my, kteří máme prvotiny Ducha, i my sami v sobě sténáme, dychtivě 
očekáváme přijetí, vykoupení svého těla. 24 Neboť jsme byli spaseni v této naději, ale naděje 
viděná není naděje; proč člověk stále doufá v to, co vidí? 25 Doufáme-li však v to, co nevidíme, 
toužebně na to s vytrvalostí čekáme. (Římanům 8:20-25) 

Bůh věděl, že v jeho stvoření budou potíže, ale má plán. 

Všimněte si tří překladů Jeremiáše 29:11: 

11 Neboť znám plány, které s tebou mám,“ je výrok Hospodinův, „plány, aby se ti dařilo a 
neškodilo ti, plány, které ti dají naději a budoucnost. (Jeremiáš 29:11, NIV) 

11 Neboť znám myšlenky, které o tobě myslím, praví Pán, myšlenky pokoje, a ne soužení, abych ti 
dal konec a trpělivost. (Jeremiáš 29:11, Douay-Rheims) 

11 Neboť znám plány, které s vámi mám, praví Hospodin. "Jsou to plány pro dobro a ne pro 
katastrofu, aby ti daly budoucnost a naději." (Jeremiáš 29:11, Překlad New Living) 

Někteří citují Jeremiáše 29:11 jako důkaz, že Bůh má s nimi plán. A přestože Bůh má plán pro všechny, 
mnozí mají tendenci neuvažovat o tomto verši v kontextu. 

Všimněte si, co učí Bible: 

11Vím totiž myšlenky, které o vás přemýšlím, praví Hospodin, myšlenky o pokoji, a ne o zlu, abych 
vám dal budoucnost a naději. 12 Potom mě budete volat a jít se ke mně modlit, a já vás 
vyslechnu. 13 A budete mě hledat a najdete mě, když mě budete hledat celým svým srdcem. 14 

Dám se ti najít, praví Hospodin, a přivedu tě zpět z tvého zajetí; Shromáždím vás ze všech národů 
a ze všech míst, kam jsem vás vyhnal, praví Hospodin, a přivedu vás na místo, odkud vás nechám 
odvést do zajetí. (Jeremiáš 29:11–14) 

Všimněte si, že plán byl exil. Být pocestným, být poutníkem. Neměli bychom se tedy my věřící divit, že ne 
vždy zapadáme. Zamyslete se také nad tím, co napsal apoštol Petr: 



9 Vy jste však vyvolené pokolení, královské kněžstvo, svatý národ, jeho zvláštní lid, abyste mohli 
hlásat chválu Tomu, který vás povolal ze tmy do svého podivuhodného světla; 10 kteří kdysi 
nebyli lidem, ale nyní jsou lidem Božím, kteří nedosáhli milosrdenství, ale nyní dosáhli 
milosrdenství. 

11 Milovaní, prosím vás jako pocestné a poutníky, zdržujte se tělesných žádostí, které bojují proti 
duši, 12 mějte své chování čestné mezi pohany, aby, když budou mluvit proti vám jako zločincům, 
mohli pro vaše dobré skutky, které dodržují, oslavujte Boha v den navštívení. (1 Petr 2:9-12) 

17 Neboť nadešel čas, aby soud začal v domě Božím; a jestliže to začne nejprve u nás, jaký bude 
konec těch, kteří neposlouchají evangelium Boží? 18 Nyní  " Jestliže spravedlivý bude sotva 
spasen, kde se objeví bezbožník a hříšník?" (1 Petr 4:17–18) 

28 A víme, že všechny věci napomáhají k dobrému těm, kdo milují Boha, těm, kdo jsou povoláni 
podle jeho záměru. (Římanům 8:28) 

Někdy jsme zmatení, ale zvažte, co Písma učí: 

24 „Pouč mě, a budu držet jazyk za zuby; Umožněte mi pochopit, kde jsem se mýlil. (Job 6:24) 

8 Neboť mé myšlenky nejsou vaše myšlenky a vaše cesty nejsou mé cesty, praví Hospodin. 9 Nebo 
jako jsou nebesa vyšší než země, tak jsou mé cesty vyšší než vaše cesty a mé myšlenky jsou vyšší 
než vaše myšlenky. (Izajáš 55:8–9) 

Věřte a pochopte, že Bůh má plán a nedělá chyby. Mějte víru (viz také naši bezplatnou online brožuru: 
Víra pro ty, které Bůh povolal a vyvolil ). 

Kvůli těmto potížím se ti bude lépe, když budeš důvěřovat Bohu (Židům 12:5-11; Přísloví 3:5-8). A pokud 
jste byli povoláni, vyvoleni a věrní v tomto věku (Zjevení 17:14), budete vládnout na zemi jako králové a 
kněží (Zjevení 5:10) s Ježíšem během tisíciletého věku (Zjevení 20:4-6) . Budete moci učit lidi, jak žít lépe, 
abyste jim pomohli v miléniu a v Posledním velkém dni (srov. Izajáš 30:21). 

Pochopte, že Otec i Syn trpí hříchy lidstva (srov. Genesis 6,5-6) a navíc utrpením, které se Ježíš zavázal 
zemřít za naše hříchy (srov. 1 Petr 4,1). Ježíš se tím dobrovolně podrobil (Jan 10:18), ale učinil tak, aby 
učinil věčnost lepší. 

Existují lekce, které se musíme v tomto životě naučit, abychom si vybudovali typ charakteru, který nám 
pomůže zlepšit věčnost. 

1 Ospravedlněni z víry tedy máme pokoj s Bohem skrze našeho Pána Ježíše Krista, 2 skrze něhož 
také máme vírou přístup k této milosti, v níž stojíme a radujeme se v naději na Boží slávu. 3 A 
nejen to, ale také se chlubíme souženími, protože víme, že soužení vede k vytrvalosti; 4 a 
vytrvalost, charakter; a charakter, naděje. (Římanům 5:1-4) 

5 Ale také právě proto při vší píli přidejte ke své víře ctnost, k ctnosti poznání, 6 k poznání 
sebeovládání, k sebeovládání vytrvalost, k vytrvalosti zbožnost, 7 k zbožnosti bratrskou laskavost 



a k bratrské laskavosti lásku . 8 Jestliže jsou tyto věci vaše a jsou-li hojné, nebudete neplodní ani 
neplodní v poznání našeho Pána Ježíše Krista. (2 Petr 1:5-8) 

Možná si myslíte, že z těžkostí a zkoušek nemáte prospěch, ale pokud jste křesťan, měli byste. 

Všimněte si něčeho, co zesnulý Herbert W. Armstrong napsal: 

PROČ Bůh Stvořitel umístil ČLOVĚKA na zemi? Za konečným nejvyšším Božím účelem reprodukce 
sebe sama – znovustvoření sebe sama, jakoby nejvyšším cílem vytvořit spravedlivý božský 
charakter nakonec v milionech nesčetně zplozených a narozených dětí, které se stanou Božími 
bytostmi, členy Boží rodiny. Člověk měl zlepšit fyzickou zemi tak, jak mu ji Bůh dal, dokončit její 
stvoření (což hříšní andělé záměrně odmítli udělat) a tím OBNOVIT VLÁDU BOŽÍ s Boží 
ZPŮSOBEM života; a dále právě v tomto procesu DOKONČENÍ STVOŘENÍ ČLOVĚKA rozvíjením 
Božího svatého, spravedlivého CHARAKTERU s vlastním souhlasem člověka. Jakmile je člověku 
vštípen tento dokonalý a spravedlivý charakter a člověk se přemění ze smrtelného těla na 
nesmrtelného ducha, pak přijde NEUVĚŘITELNÝ LIDSKÝ POTENCIÁL – člověk se ZRODÍ DO božské 
Boží RODINY, obnoví vládu Boha na zemi, a pak se podílet na dokončení TVOŘENÍ přes celou 
nekonečnou rozlohu VESMÍRU! … Bůh se bude reprodukovat nespočetně milionkrát! Takže 
šestého dne onoho týdne znovustvoření Bůh (Elohim) řekl: „Učiňme člověka k obrazu našemu, 
podle naší podoby“ (Gn 1:26). Člověk byl stvořen, aby měl (s jeho souhlasem) zvláštní vztah se 
svým Stvořitelem! Byl stvořen v podobě a podobě Boha. Dostal ducha (esenci ve formě), aby byl 
vztah možný (Armstrong HW. Mystery of the Ages. Dodd Mead, 1985, s. 102-103). 

Smyslem budování charakteru je být lepší a umět lépe sloužit. 

Jak budujeme charakter? 

No, nejlepší způsob je poslouchat Ho. 

A to je pro naše dobro. 

19 Za svědky proti vám dnes volám nebe a zemi, že jsem vám předložil život a smrt, požehnání i 
prokletí; proto si vyvol život, abys žil ty i tvé potomstvo; 20 abys miloval Hospodina, svého Boha, 
poslouchal jeho hlas a lnul k němu, neboť on je tvůj život a délka tvých dnů; a abys bydlel v zemi, 
kterou Hospodin přísahal tvým otcům, Abrahamovi, Izákovi a Jákobovi, že jim ji dá." 
(Deuteronomium 30:19–20) 

12 A nyní, Izraeli, co od tebe žádá Hospodin, tvůj Bůh, než abys se bál Hospodina, svého Boha, 
chodil po všech jeho cestách a miloval ho, sloužil Hospodinu, svému Bohu, celým svým srdcem a 
celou svou duši, 13 a zachovávat přikázání Páně a jeho ustanovení, která vám dnes přikazuji pro 
vaše dobro ? (Deuteronomium 10:12–13) 

Všimněte si, že Bůh dal přikázání pro naše dobro. 

Dalo by se říci, že to bylo ve Starém zákoně a že láska je to, co je důležité. 

Do jisté míry byste měl pravdu. 



Do určité míry? 

Ano, do té míry, do jaké jste ochotni poslouchat Boží přikázání, která jsou láskyplnými pravidly pro naše 
dobro, byste měli pravdu. 

Ježíš učil: 

15 Milujete-li mě, zachovávejte má přikázání. (Jan 14:15) 

9 „Jako mne miloval Otec, i já jsem miloval vás; zůstaň v mé lásce. 10 Budete-li zachovávat má 
přikázání, zůstanete v mé lásce, jako já zachovávám přikázání svého Otce a zůstávám v jeho 
lásce. (Jan 15:9–10) 

Bůh nás miloval a stvořil nás, abychom tuto lásku mohli přijmout a mít z ní prospěch. Každé biblicky 
správné rozhodnutí, správné rozhodnutí a správné jednání, které uděláme, nám pomáhá budovat 
charakter. To pomůže nám osobně i ostatním. 

Apoštol Pavel napsal: 

1 Napodobujte mne, jako i já napodobuji Krista. (1. Korinťanům 11:1) 

12 ... zákon není z víry, ale „člověk, který je činí, bude z nich žít“. (Galatským 3:12)  
 
12 ... přikázání svaté, spravedlivé a dobré. (Římanům 7:12) 

Ti, kteří budou skutečně napodobovat Ježíše, porostou v milosti a poznání Ježíše po celou věčnost (2. 
Petrova 3:18), aby mohli lépe dávat lásku. 

Apoštol Jakub a Ježíš prohlásili, že láska je spojena s Božími přikázáními: 

8 Jestliže skutečně naplňuješ královský zákon podle Písma: „Milovat budeš bližního svého jako 
sám sebe“, dobře děláš; 9 Jestliže však projevujete předpojatost, dopouštíte se hříchu a jste 
usvědčeni zákonem jako přestupníci. 10 Kdo by totiž dodržoval celý zákon, a přesto v jednom 
klopýtl, provinil se všemi. 11 Neboť ten, kdo řekl: "Nezcizoložíš," řekl také: "Nevraždi." Jestliže 
tedy necizoložíš, ale vraždíš, stal ses přestupníkem zákona. (Jakub 2:8-11) 

37 Ježíš mu řekl: ‚Milovat budeš Pána Boha svého, celým svým srdcem, celou svou duší a celou 
svou myslí.' 38 Toto je první a velké přikázání. 39 Druhé je mu podobné: Milovat budeš bližního 
svého jako sám sebe. 40 Na těchto dvou přikázáních spočívá celý Zákon i Proroci." (Matouš 22:37-
40) 

Účelem přikázání je projevovat lásku (1. Timoteovi 1:5), dělat nás lepšími a pomáhat druhým být lepšími. 

13 Poslechněme si závěr celé záležitosti: 

Bojte se Boha a dodržujte jeho přikázání ,  
neboť to je vše pro člověka.  



14Bůh totiž přivede na soud každé dílo,  
včetně každé tajné věci, ať dobré nebo zlé. (Kazatel 12:13–14) 

Desatero přikázání nebylo nějakými svévolnými pravidly nebo zátěží. 

Všimněte si něčeho ze Starého a Nového zákona: 

18 Kde není zjevení, lid odvrhne zdrženlivost; Ale šťastný je ten, kdo dodržuje zákony. (Přísloví 

29:18) 

3 Drazí přátelé, i když jsem vám chtěl napsat o našem společném spasení, cítím se nyní nucen 
napsat, abych vás povzbudil, abyste horlivě bojovali za víru, která byla jednou provždy svěřena 
svatým. 4 Neboť mezi vás tajně vklouzli jistí muži – muži, kteří byli již dávno označeni k 
odsouzení, které se chystám popsat – bezbožní muži, kteří proměnili milost našeho Boha v 
povolení ke zlu a kteří popírají našeho jediného Mistra a Pána. , Ježíš Kristus. (Jude 3-4, NET 
Bible) 

3 Neboť v tom je láska Boží, abychom zachovávali jeho přikázání. A Jeho přikázání nejsou tíživá. 
(1. Jana 5:3) 

Desatero není přítěží, ale jeho dodržování dělá člověka šťastným. 

Bůh chce, abychom v tomto životě žili úspěšný a šťastný život – abychom se těšili dobrému zdraví, 
náročné kariéře, krásnému manželství a šťastným dětem. Slibuje požehnání a zvláštní ochranu těm, kdo 
se snaží plnit Jeho vůli a dodržovat Jeho přikázání! 

2 Milovaní, modlím se, aby se ti ve všem dařilo a jsi zdráv, jako se daří tvé duši. 3 Velmi jsem se 
zaradoval, když přišli bratři a svědčili o pravdě, která je ve vás, stejně jako vy chodíte v pravdě. 4 

Nemám větší radost, než když slyším, že mé děti chodí v pravdě. (3 Jan 2-4) 

26 „Hle, předkládám ti dnes požehnání a kletbu: 27 požehnání, budeš-li poslouchat přikázání 
Hospodina, svého Boha, která ti dnes přikazuji; 28 a kletbu, pokud nebudeš poslouchat 
Hospodinova přikázání. svého Boha, ale uhni z cesty, kterou ti dnes přikazuji (Deuteronomium 
11:26-28). 

19 Za svědky proti vám dnes volám nebe a zemi, že jsem vám předložil život a smrt, požehnání i 
prokletí; proto si vyvol život, abys žil ty i tvé potomstvo; 20 abys miloval Hospodina, svého Boha, 
poslouchal jeho hlas a lnul k němu, neboť on je tvůj život a délka tvých dnů; (Deuteronomium 
30:19–20) 

Žít podle Božího způsobu přináší štěstí, které je víc než pomíjivé potěšení. Přináší jistotu, když jsou časy 
těžké: 

13 Šťastný člověk, který nalézá moudrost, a člověk, který nabývá rozumu; 14 Jeho zisk je totiž lepší 
než zisk stříbra a jeho zisk nad ryzí zlato. 15 Je vzácnější než rubíny a všechno, po čem toužíš, se s 
ní nedá srovnat. 16 Délka dnů je v její pravici, v její levici bohatství a čest. 17 Cesty její jsou cesty 



rozkoše, a všechny stezky její jsou pokoj. 18 Je stromem života pro ty, kdo se jí chopí, a šťastní 
jsou všichni, kdo ji udrží. (Přísloví 3:13–18) 

15 Šťastný je lid, jehož Bohem je Hospodin! (Žalm 144:15) 

21 Kdo pohrdá bližním svým, hřeší; Ale ten, kdo se smiluje nad chudými, je šťastný. (Přísloví 
14:21) 

14 Šťastný je muž, který je vždy uctivý… (Přísloví 28:14a) 

5 Šťastný je ten, kdo má na pomoci Boha Jákobova, jehož naděje je v Hospodina, svého Boha, 6 

který učinil nebe a zemi, moře a vše, co je v nich; Kdo zachovává pravdu navždy (Žalm 146:5-6) 

Život podle Božího způsobu nás činí skutečně šťastnými. Měli bychom to dělat stejně jako se modlit o 
moudrost (Jakub 1:5). 

Desatero přikázání nám bylo oznámeno, aby nám pomohlo vybudovat v nás charakter, abychom mohli 
být lepší a zlepšit věčnost. Můžeme v tomto životě zlepšit svou vlastní věčnost, pokud Mu skutečně 
důvěřujeme. 

Apoštol Pavel byl však kvůli překrucování ze strany náboženských vůdců inspirován k tomu, aby napsal o 
„tajemství nezákonnosti“ (2. Tesalonickým 2:7). Podle Ježíše v těchto konečných časech vzroste 
nezákonnost a způsobí, že láska mnohých vychladne (Matouš 24:12). Smutné je, že to pomůže vést ke 
konečnému konci času „Tajemství Velký Babylón“ (Zjevení 17:5) – náboženské moci ve městě sedmi 
pahorků (Zjevení 17: 9,18 ). Další informace o tomto a Desateru naleznete v bezplatné online brožuře: 
Desatero přikázání: Desatero, křesťanství a zvíře . 

Boží plán je lepší 

Druhá část Božího plánu bude lepší než první část plánu, protože: 

8 Konec věci je lepší než její začátek; (Kazatel 7:8) 

Všimněte si však kontrastu mezi těmi, kdo pochybují o Bohu, a skutečným Božím lidem: 

13 Tvá slova byla proti mně tvrdá , praví Hospodin: Ty však říkáš: Co jsme proti tobě mluvili? 14 

Řekl jsi: ‚Je zbytečné sloužit Bohu; Jaký je užitek, že jsme zachovávali jeho nařízení a že jsme 
chodili jako truchlící před Hospodinem zástupů? 15 Nyní tedy nazýváme pyšné blahoslavenými, 
neboť ti, kdo páchají zlovolnost, vstávají; Dokonce pokoušejí Boha a jsou svobodní.'“ 

16 Ti, kteří se báli Hospodina, mluvili mezi sebou a Hospodin je vyslyšel a vyslyšel. Tak byla před 
Ním napsána pamětní kniha pro ty, kdo se bojí Hospodina a rozjímají o jeho jménu. 

17 „Budou moji,“ praví Hospodin zástupů, „v den, kdy je učiním svými klenoty. A já je ušetřím, 
jako člověk šetří svého vlastního syna, který mu slouží." 18 Potom znovu rozeznáš mezi 
spravedlivým a bezbožným, mezi tím, kdo slouží Bohu, a tím, kdo mu neslouží. (Malachiáš 3:13–
18) 



Všimněte si následujícího proroctví: 

6 Nebo dítě se nám narodilo, Syn je nám dán; A vláda bude na Jeho rameni. A jeho jméno bude 
nazváno Báječný, Rádce, Mocný Bůh, Otec věčnosti, Kníže pokoje. 7 Vzrůst Jeho vlády a pokoje 
Nebude konce , Na trůnu Davidově a nad Jeho královstvím, aby jej uspořádal a upevnil soudem 
a spravedlností Od té doby až na věky. Horlivost Hospodina zástupů to provede. (Izajáš 9:6-7) 

Bůh tedy posílí svou vládu a mír, a tomu nebude konec. Konec vylepšování věcí. 

„Apoštolové, stejně jako Ježíš, hlásali evangelium – DOBROU ZPRÁVU o nadcházejícím LEPŠÍM SVĚTĚ“ 
(Armstrong HW. The Incredible Human Potential. Everest House, 1978). 

Přicházející království Boží je věčné: 

13 Tvé království je království věčné a tvé panství trvá po všechna pokolení. (Žalm 145:13) 

3 Jak veliká jsou jeho znamení a jak mocné jsou jeho zázraky! Jeho království je království věčné a 
jeho vláda je z generace na generaci. (Daniel 4:3) 

27 Potom bude království a panství a velikost království pod celým nebem dáno lidu, svatým 
Nejvyššího. Jeho království je věčné království a všechna panství mu budou sloužit a poslouchat 
ho. (Daniel 7:27) 

Všimněte si, že svatým bude dáno věčné království. To je v souladu s tím, co byl apoštol Petr inspirován 
napsat: 

10 Proto, bratří, buďte ještě pilnější, abyste zajistili své povolání a vyvolení, neboť budete-li tyto 
věci dělat, nikdy neklopýtnete; 11 neboť tak vám bude poskytnut hojný vstup do věčného 
království našeho Pána a Spasitele Ježíše Krista. (2 Petr 1:10-11) 

Znamená to, že známe všechny podrobnosti? 

Ne, ale dal nám schopnost pochopit a vidět některé z Jeho plánů: 

10 Viděl jsem Bohem daný úkol, kterým mají být zaměstnáni synové člověka. 11 On učinil vše 
krásným ve svůj čas. Také jim vložil do srdcí věčnost, kromě toho, že nikdo nemůže zjistit dílo, 
které Bůh koná od začátku do konce. (Kazatel 3:10–11) 

12 Zatím vidíme v zrcadle, matně, ale pak tváří v tvář. Nyní vím částečně, ale pak budu vědět, jak 
jsem také znám. (1. Korinťanům 13:12) 

9 Ale jak je psáno: 

"Co oko nevidělo, ani ucho neslyšelo, ani do srdce člověka nevstoupilo, co Bůh připravil těm, kdo 
ho milují." (1. Korinťanům 2:9) 



Práce je tedy něco, co Bůh chce, aby lidé dělali. Bůh nechá ty, kteří se stanou Jeho, konat skutky, aby 
byla věčnost lepší. Takže můžeme znát část plánu a plán je lepší, než jsme pochopili. 

Dokonce i v dobách Starého zákona někteří zahlédli věčnost a realitu Božího plánu (srov. Židům 11:13-
16). 

Abyste získali představu, o kolik lepší bude věčnost v Božím království ve srovnání s „tento současný zlý 
věk“ (Galatským 1:4), povšimněte si následujícího: 

3 A slyšel jsem mocný hlas z nebe, který říkal: „Hle, Boží stánek je s lidmi a on bude bydlet s nimi 
a oni budou jeho lidem. Bůh sám bude s nimi a bude jejich Bohem. 4 A Bůh setře každou slzu z 
očí jejich; už nebude smrti ani smutku ani pláče. Už nebude žádná bolest, protože dřívější věci 
pominuly." 

5 Tehdy ten, který seděl na trůnu, řekl: Hle, všechno tvořím nové. A řekl mi: "Napiš, neboť tato 
slova jsou pravdivá a věrná." (Zjevení 21:3-5) 

7 … jejich bude věčná radost. (Izajáš 61:7) 

18 Domnívám se totiž, že utrpení nynějšího času nejsou hodna srovnání se slávou, která se na nás 
zjeví. (Římanům 8:18) 

Nejen, že bude konec utrpení, ale také opravdová radost. A můžete mít část, která tuto radost zvyšuje. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



7.  Závěrečné komentáře 

Odhaduje se, že celkem žilo (a většina zemřelo) asi 40 až 110 miliard lidských bytostí. 

Účelem lidstva není marně uctívat Boha, abychom hromadili potěšení pro sebe a chválu pro Něho. I když 
pro nás bude věčnost plná potěšení a Bůh si zaslouží větší slávu, než kterou nyní dokážeme pochopit, 
naším cílem je zlepšit věčnost i pro ostatní. 

Ježíš vytvořil místo pro každého z nás (srov. Jan 14:2), když nás Bůh individuálně utváří (Žalm 33:15), aby 
nás zdokonalil (Žalm 138:8). Dokončí dílo, které započal v každém z nás, kdo jsme ochotni (Filipským 
1:6). 

Miliardy z nás jsou různé a máme různé způsoby, jak dávat. Naší hlavní úlohou je zlepšit věčnost – to 
znamená, že ano, VY budete mít jedinečný způsob dávání. Pokud nakonec neodmítnete podporovat Boží 
Království, budete mít svůj podíl na tom, aby byla věčnost lepší pro každého z nejméně 40 miliard 
ostatních a pak ještě pro více (srov. 1 Kor 12:26; Job 14:15; Galatským 6: 10)! 

Bible učí, že si máme „ druhých vážit lépe než sami sebe“ (Filipským 2:3). Zvažte proto, že téměř každý, 
koho jste kdy potkali, vám jednoho dne pomůže učinit věčnost lepší pro vás (a vy pro ně). Každý, koho 
jste špatně odhadli, měli jste vůči němu předsudky, měli špatné myšlenky, možná jste byli odříznuti od 
provozu, špatně se s nimi zacházelo, stejně jako ti, ke kterým jste byli laskaví, možná budete muset 
pracovat. Snažte se tedy „buďte k sobě navzájem laskaví, milosrdní, odpouštějte si navzájem, jako Bůh v 
Kristu odpustil vám“ (Efezským 4:32). „Pokud záleží na vás, žijte pokojně se všemi“ (Římanům 12:18). 

Vzhledem k tomu, že věčnost trvá nekonečně dlouho, zvažte, že ve skutečnosti budete moci poznat 40 
miliard (pravděpodobně více) lidí mnohem lépe, než nyní znáte sami sebe! 

Možná budete muset pracovat pro některé, o kterých jste si mysleli, že je Bůh nikdy nemůže použít 
(srov. Matouš 21:28-32) – protože „mnozí, kteří jsou první, budou poslední a poslední první“ (Mk 10:31). 

Uvažte dále, že Bible učí, že všichni lidé – včetně těch, na kterých vám možná moc nezáleží – mají 
potenciál být naplněni veškerou Boží plností: 

14 Proto klekám na kolena před Otcem našeho Pána Ježíše Krista, 15 od něhož je pojmenována 
celá rodina na nebi i na zemi, 16 aby vám dal podle bohatství své slávy, abyste byli posilněni silou. 
skrze jeho Ducha ve vnitřním člověku, 17 aby Kristus skrze víru přebýval ve vašich srdcích; abyste, 
zakořeněni a zakotveni v lásce, 18 mohli spolu se všemi svatými pochopit, jaká je šířka a délka, 
hloubka a výška – 19 abyste poznali Kristovu lásku, která překračuje poznání; abyste byli naplněni 
vší plností Boží . (Efezským 3:14-19). 

Máme se učit a učit se více (2 Petr 3:18). 

Pro čas konce bylo prorokováno více poznání (Daniel 12:4) , včetně obnovy věcí, které byly ztraceny 
(Matouš 17:11). 

Zdá se, že znalosti o tom, proč Bůh udělal vše, co udělal, je něco, co je třeba plněji obnovit. 



Jak to Bůh dělá? 

9 „Koho bude učit poznání? A koho přiměje, aby poselství porozuměl? Ti, kteří jsou právě 
odstaveni od mléka? Ty právě vytažené z prsou? 10 Neboť příkaz musí být za příkazem, příkaz za 
příkazem, řádek za řádkem, řádek za řádkem, tady trochu, tam trochu." (Izajáš 28:9–10) 

10 Ale Bůh nám je zjevil skrze svého Ducha. Neboť Duch zkoumá všechny věci, ano, hlubiny Boží. 
(1. Korinťanům 2:10) 

Když se tedy podíváme do různých písem, můžeme se naučit nauce. A pokud jsme vedeni Božím 
Duchem, můžeme porozumět ještě více. 

A jak by měli jednotliví křesťané reagovat na nové teologické poznatky? 

Modlit se k Bohu za pochopení, jak zmínil Job, je jedním z kroků, které je třeba udělat: 

24 Pouč mě, a budu držet jazyk za zuby; Umožněte mi pochopit, kde jsem se mýlil. (Job 6:24) 

V Novém zákoně dali Berejci vznešený příklad: 

10 Bratři hned v noci poslali Pavla a Silase do Beree. Když dorazili, vešli do židovské synagogy. 11 

Tito byli spravedlivější (ušlechtilejší, KJV) než ti v Tesalonice, protože přijali slovo se vší 
připraveností a denně hledali v Písmu, aby zjistili, zda tomu tak je. (Skutky 17:10–11) 

Součástí účelu této knihy bylo poskytnout písma, aby všichni, kdo jsou ochotni, viděli, že tomu tak je. 
Součástí mého psaní bylo podělit se o Boží pravdu se všemi, kteří mohou mít otevřené uši. 

Bůh pro tebe má plán. Bůh vás miluje a chce, abyste milovali ostatní. Máte žít podle Jeho láskyplného 
způsobu života. Zvyšování skutečné lásky: to lze považovat za smysl života. 

Modlete se, abyste byli na Boží straně (srov. Jozue 5:13-14). "Pokud je Bůh pro nás, kdo může být proti 
nám?" Římanům 8:31). 

Bible učí, že celé stvoření, včetně lidí, bylo učiněno „velmi dobrým“ (Genesis 1:31) a že on učinil a 
požehnal sedmý den (Genesis 2:2-3). 

Bible učí, že ačkoli Bůh učinil lidi spravedlivými, hledali mnoho špatných cest (Kazatel 7:29) . 

Znovu si prosím uvědomte, že Bible učí: 

8 Konec věci je lepší než její začátek; Trpělivý duchem je lepší než pyšný duchem. (Kazatel 7:8) 

Začátek byl velmi dobrý a konec bude ještě lepší. 

Bůh stvořil lidstvo, aby se rozmnožovalo a bylo součástí jeho rodiny (Malachiáš 2:15). 



Učinil nás, abychom měli účast na Jeho slávě (Římanům 8:17) a vládli vesmíru (Židům 2:5-17). Ježíš učil, 

že „blaženější je dávat než přijímat“ (Skutky 20:35). 

Bůh VYTVOŘIL lidstvo, aby dával lásku (srov. 1 Jan 4,7-12) a aby ve vesmíru bylo více lásky (srov. Matouš 
22,37-39). To je smysl života. 

Jaké je tajemství Božího plánu? Proč Bůh něco stvořil? 

Bůh stvořil to, co udělal, aby věčnost byla lepší (srov. Židům 6:9, 11:16; Filipským 1:23). 

Proto stvořil vesmír a proto stvořil muže a ženy. Speciálně stvořil vesmír jako dědictví/dědictví pro Ježíše 
a celé lidstvo. 

Lidé, kterým je dán věčný život, udělají věčnost lepší. 

Boží plán zahrnuje všechny, kteří v tomto věku uposlechnou Jeho volání (viz také bezplatná online 
brožura Volá tě Bůh? ), a další ve věku, který přijde (viz také Univerzální NABÍDKA spásy, Apokatastasis: 
Může Bůh zachránit ztracené v věk, který přijde? Stovky písem odhalují Boží plán spasení ). 

Křesťan nebo ne, proč tě Bůh stvořil? 

Vaším účelem v tomto životě je budovat charakter, abyste mohli maximalizovat svůj potenciál a zvýšit, o 
kolik lépe můžete zlepšit věčnost. 

Bůh vás stvořil, abyste mohli používat své jedinečné talenty (Matouš 25:14-23; Lukáš 19:11-19) k 
rozdávání lásky, aby byla věčnost lepší! 

Proto Bůh stvořil to, co udělal. Proto VÁS Bůh stvořil. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Pokračující církev Boží 

Kancelář Pokračující církev Boží vs USA se nachází na adrese: 1036 W. Grand Avenue, Grover Pláž, Kalifornie,, 
93433 USA. Máme příznivce po celém světě a na všech obydlených kontinentech (všech světadílech kromě 

Antarktidy). 

Pokračující informace o webu Církev Boží 
 

CCOG.ORG Hlavní webová stránka pro pokračující církev Boží s odkazy na literaturu ve 100 jazycích. 
CCOG.ASIA Web zaměřený na Asii s více asijskými jazyky. 
CCOG.IN Webová stránka zaměřená na Indii s některými indickými jazyky. 
CCOG.EU Webová stránka zaměřená na Evropu s několika evropskými jazyky. 
CCOG.NZ Webová stránka zaměřená na Nový Zéland. 
CCOGAFRICA.ORG Webová stránka zaměřená na Afriku. 
CCOGCANADA.CA Webová stránka zaměřená na Kanadu. 
CDLIDD.ES Toto je zcela španělský jazykový web. 
CG7.ORG Toto je orientováno na zachovávající sabat 7. dne. 
PNIND.PH Webová stránka zaměřená na Filipíny s trochou tagalštiny. 
 

Rádio a videokanály YouTube 
 

BIBLENEWSPROPHECY.NET Online rádio Proroctví biblických zpráv.  
Bible News Prophecy kanál. Sermonettes na YouTube, BitChute, Brighteon a Vimeo. 
CCOGAfrica kanál. Video zprávy YouTube a BitChute z Afriky. 
CCOG Animations Animované zprávy na YouTube BitChute. 
ContinuingCOG & COGTube. Kázání na YouTube a BitChute, resp. 
 

Zpravodajské a historické webové stránky  
 

CHURCHHISTORYBOOK.COM Církevní historické stránky. 

COGWRITER.COM Zprávy, historie a internetové stránky proroctví 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



(Back cover) 

Bible odhaluje mnoho tajemství 

Bible vypráví o tajemství, které bylo utajováno od počátku světa (Římanům 16:25-27), ale že je zjeveno v 
prorockých písmech –“ slovo pravdy“ (2. Timoteovi 2:15; Jakub 1:18). 

Bible se zmiňuje o mnoha tajemstvích, jako je tajemství Božího království (Marek 4:11), tajemství milosti 
(Efezským 3:1-5), tajemství víry (1 Timoteovi 3:9), tajemství manželského vztahu (Efezským 5:28-33), 
tajemství nezákonnosti (2. Tesalonickým 2:7), tajemství vzkříšení (1. Korintským 15:51-54), tajemství 
Krista (Efezským 3:4), tajemství Otce (Koloským 2:2), tajemství Boha (Koloským 2:2; Zjevení 10:7) a 
dokonce i tajemství Velkého Babylónu (Zjevení 17:5). 

Kniha Záhada Božího plánu: Proč Bůh něco stvořil? Proč tě Bůh stvořil?, vysvětluje prostřednictvím Písma 

mnohá tajemství a pomáhá zodpovědět otázky jako: 

Je ‚Batifická vize‘ konečným Božím plánem? 

Učinil Bůh lidi spravedlivými? 

Proč existuje utrpení? 

Má Bůh pro VÁS plán? 

Má Bůh plán pro ty, kteří nejsou křesťany? 

Co má láska společného s Božím plánem? 

Je Božím plánem, aby všichni, kdo Mu odpoví, byli schopni dávat lásku jedinečným způsobem, aby byla 

věčnost lepší pro ně osobně i pro všechny ostatní? 

Ano, můžete vědět, proč Bůh něco stvořil a proč Bůh stvořil VÁS! 


